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„Prowadzenie biznesu bez reklamy jest jak puszczanie oka do dziewczyny po ciemku.  
 Nikt, poza nami nie wie, co robimy” — Stuart Henderson

WSPOMOżEMY TWÓj BIZNES! ZADZWOŃ: 691 895 296 LUB NAPISZ: KONTAKT@NASZGLOSPOZNANSKI.PL
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Chcesz być dobrze poinformowany » wejdź na: www.naszglospoznanski.pl
Każdego dnia relacjonujemy najważniejsze wydarzenia z Poznania i okolicznych gmin. Wygrywaj bilety i nagrody w konkursach!

Rozmowa z Oskarem Cymsem, który 17 czerwca wystąpił z zespołem 
podczas Dni Gminy Dopiewo, pod Poznaniem. Str. 14

Marzenia się spełniają

Kładka połączy trzy gminy! STR. 5
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Na ul. Przemysłowej w Poznaniu 
7 lipca wprowadzony został jeden 
kierunek dla samochodów. Po-
zwoli to uspokoić ruch, zwiększyć 
bezpieczeństwo na drodze oraz 
komfort życia okolicznych miesz-
kańców.

z prośbą o zmiany na ul. Prze-
mysłowej już od kilku lat zwracali 
się przedstawiciele lokalnej społecz-
ności. Dlatego też Miejski inżynier 
ruchu przygotował i zatwierdził 
stosowny projekt. Nowa organiza-
cja ruchu jest powiązana z wprowa-
dzoną kilka lat temu strefą Płatnego 
Parkowania na wildzie. Mimo, że 
projekt był gotowy, to z jego wpro-
wadzeniem trzeba było poczekać na 
zakończenie przebudowy torowiska 
oraz jezdni na pobliskiej ulicy 28 
czerwca 1956 roku.

Co się zmieniło? 
wprowadzony został jeden kie-

runek ruchu dla samochodów jadą-
cych ul. Przemysłową na odcinku od 
ul. roboczej do ul. 28 czerwca 1956 
roku. Można jechać tylko w kierun-
ku rynku wildeckiego.

Dzięki tej zmianie miejsca par-
kingowe zostaną przeniesione z 
chodników na jezdnię. Parkowa-
nie pozostanie równoległe i tylko 
na wysokości rynku wyznaczone 
zostaną miejsca ukośne po jednej 
stronie ulicy. Piesi zyskają szerokie 
chodniki, a rowerzyści kontraruch 
rowerowy - tak jak na innych jedno-
kierunkowych ulicach będą mogli 
poruszać się w obu kierunkach.

Ucięcie istniejącego tranzytu po-
winno zdecydowanie ograniczyć i 
uspokoić ruch pojazdów. Poprawia 
bezpieczeństwo osób poruszających 
się w tym rejonie wildy oraz kom-
fort życia okolicznych mieszkań-
ców. ZDM

- Przetarg na tak wyczekiwaną in-
westycję dla strzeszyna i okolic 
ogłaszamy w dniu, w którym pierw-
si kierowcy przejechali nowym 
przejazdem pod torami kolejowymi 
w ciągu ul. Grunwaldzkiej. Dążymy 
do tego, by również linia kolejowa 
łącząca Poznań z Piłą nie była już 
przeszkodą w codziennej drodze do 
pracy czy szkoły wielu mieszkańców 
północno-zachodniego Poznania. 
Dotyczy to zarówno kierowców, jak 
i pasażerów autobusów - mówił ja-
cek jaśkowiak, prezydent Poznania. 

Ul. Lutycka jest drogą krajową 
nr 92, dlatego budowa wiaduktu 
usprawni przejazd przez miasto 
w relacji wschód - zachód. realiza-
cja prac budowlanych przewidziana 
jest na lata 2024-2025. 

- wyłoniony w postępowaniu 
przetargowym wykonawca zajmie 
się budową wiaduktu i tym samym 
likwidacją przejazdu kolejowego 
w ciągu ul. Lutyckiej. Nad toro-
wiskiem powstanie także kładka 
pieszo-rowerowa, która zapewni 
bezpieczny i wygodny dostęp do zie-
lonych terenów rekreacyjnych w re-

jonie pobliskiego fortu oraz do osie-
dli mieszkaniowych na strzeszynie. 
zadaniem wykonawcy będzie rów-
nież budowa dróg dojazdowych 
wraz z infrastrukturą towarzyszą-

cą, w tym podziemną – powiedział  
Marcin Gołek, wiceprezes spółki 
Poznańskie inwestycje Miejskie.

zadanie obejmuje przebudowę 
układu drogowego na długości od 

ul. Homera do ul. szczawnickiej. 
kierowcy bezkolizyjnie przejadą nie 
tylko nad torowiskiem, ale i nad ul. 
Podolańską, gdyż w ramach inwe-
stycji wybudowany zostanie nowy 
odcinek tej ulicy wzdłuż torów ko-
lejowych, między ul. szczawnicką 
a Lutycką. z kolei ul. szczawnicka 
przejdzie remont na odcinku od 
ul. Lutyckiej do ul. Podolańskiej, 
a skrzyżowanie z ul. Lutycką zyska 
sygnalizację świetlną. Ponadto pod 
wiaduktem, po obu stronach torów 
kolejowych i zarazem równolegle 
do nich, powstaną ciągi pieszo-ro-
werowe.

inwestycja realizowana jest we 
współpracy ze spółką PkP Polskie 
Linie kolejowe.

Opcja na drugi wiadukt i rondo
w postępowaniu przetargowym 

podstawowym zakresem jest budo-
wa wiaduktu w ciągu ul. Lutyckiej. 
Dokumentacja projektowa, jak i za-
kres inwestycji ujęty w pozyskanej 
decyzji zriD obejmują również 
bezkolizyjny przejazd w ciągu ul. 
Golęcińskiej. w ogłoszonym prze-

targu ul. Golęcińska została ujęta 
tzw. prawem opcji. oznacza to, że 
składając swoje oferty w przetargu 
oferenci wycenią budowę wiaduktu 
w ciągu ul. Lutyckiej jako zakre-
su podstawowego oraz - w prawie 
opcji - budowę wiaduktu w ciągu 
ul. Golęcińskiej. to, które prace 
zostaną zrealizowane w ramach tej 
inwestycji, zależy od tego, czy będą 
wystarczające środki finansowe na 
skorzystanie z prawa opcji. jest to 
powszechnie stosowany model po-
stępowania i często kończy się reali-
zacją całego zakresu prac, również 
tych zawartych w opcji. Prawem 
opcji objęta była m.in. przebudowa 
ul. 27 Grudnia, kantaka i Gwarnej, 
która w efekcie jest realizowana 
w ramach Programu centrum.

ogłoszenie przetargowe zawiera 
jeszcze jedną opcję - budowę ronda 
na skrzyżowaniu ul. Literackiej z ul. 
koszalińską. Niewykluczone więc, 
że i te prace zostaną zrealizowa-
ne przez tego samego wykonawcę 
(w zależności od wysokości złożo-
nych ofert i możliwości finansowych 
miasta). PIM

Przetarg na ważne wiadukty
spółka Poznańskie inwestycje Miejskie ogłosiła przetarg na budowę wiaduktu wraz z kładką pieszo-
rowerową w ciągu ul. Lutyckiej, w Poznaniu. w zależności od wysokości złożonych ofert, miasto będzie 
mogło zdecydować, czy wybrany wykonawca zrealizuje zadanie rozszerzone o budowę wiaduktu w ciągu 
ul. Golęcińskiej. Inwestycje mają poprawić komunikację w północno-zachodniej części Poznania oraz 
przejazd drogą krajową nr 92 
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Ogłoszono przetarg na budowę wiaduktu wraz z kładką pieszo-rowe-
rową w ciągu ul. Lutyckiej. 

Prace związane z przebudową 
torowiska na ulicy Głogowskiej 
wkraczają w kolejny etap. Wią-
że się to ze zmianą organizacji 
ruchu w tym rejonie. Od 12 lipca 
niemożliwy będzie przejazd uli-
cą Głogowską od Ściegiennego w 
stronę Hetmańskiej.

Prace na fragmencie ulicy Gło-
gowskiej - pomiędzy ulicami Het-
mańską a Ściegiennego - trwają od 
początku wakacji. obejmują roz-
biórkę starego torowiska i montaż 
nowego, wymianę nawierzchni przy 
torach, a na przystankach krau-
thofera (w obu kierunkach) oraz 
sielska (w stronę centrum) montaż 
nowych krawędzi peronowych.

Dotychczas przejazd Głogowską 
w obu kierunkach był utrzymany, 
jednak postęp prac wymusza ko-
nieczność zmiany organizacji ru-
chu. od środy, 12 lipca udostępnio-
ny dla kierowców zostanie przejazd 
w relacji krauthofera-Palacza, na-
tomiast niemożliwy będzie przejazd 
ul. Głogowską od ulicy Ściegien-
nego w stronę ulicy Hetmańskiej i, 
co się z tym wiąże, nie będzie moż-
liwości skrętu w Głogowską  z ulic 
knapowskiego i Górki (od strony 
Dmowskiego). 

objazd dla kierowców jadących 
z Górczyna w stronę centrum wy-
tyczono ulicami Ściegiennego, 
arciszewskiego, reymonta i Grun-
waldzką. Natomiast kierowcy jadą-
cy w stronę Górczyna z uwagi na 

utrudnienia proszeni są o korzy-
stanie w miarę możliwości - z trasy 
alternatywnej, np. ulicami Dmow-
skiego, Daleką i andrzejewskiego. 
w załączeniu - schemat organizacji 
ruchu na czas ii etapu prac na ul. 
Głogowskiej.

w związku ze zmianą organiza-
cji ruchu także linia autobusowa 
„za tramwaj” t5 od 12 lipca będzie 
kursować zmienioną trasą - zo-
stanie poprowadzona z Górczyna 
ulicami: zgoda, Ściegiennego, ar-
ciszewskiego, Hetmańską i następ-
nie Głogowską oraz roosevelta do 
kaponiery (przejazd w kierunku 
Górczyna odbywać się będzie - jak 
dotychczas - ulicą Głogowską). 

Linia nr T5

GÓrczYN PkM - Ściegienne-
go - Arciszewskiego - Hetmańska 
- Głogowska - roosevelta - Bukow-
ska - zeylanda - roNDo kaPo-
Niera. 

w celu zmniejszenia niedogod-
ności wynikających z braku możli-
wości dojazdu do Górczyna tram-
wajem, zmienioną trasą kursują 
autobusy linii nr 179.

Przebudowa torowiska na frag-
mencie ulicy Głogowskiej to jeden 
z remontów zaplanowanych przez 
ztM w Poznaniu na tegoroczne 
wakacje. Prace prowadzone są rów-
nież na skrzyżowaniu jana Pawła ii 
i kórnickiej oraz w tunelu Franowo 
(wymiana szyn łukowych). 
MPK, ZTM

Przebudowa torowiska na Głogowskiej
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W związku z kolejnym etapem przebudowy torowiska na ul. Głogow-
skiej zmieni się organizacji ruchu i trasa linii zastępczej T5.

Inaczej na Przemysłowej
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Dziedziniec przed zamkiem to 
wspólna przestrzeń miasta i daw-
nej rezydencji cesarskiej. z myślą 
o ogromnym potencjale tego frag-
mentu Dzielnicy cesarskiej cen-
trum kultury zamek zainicjowało 
gruntowną przebudowę placu, na 
którym do tej pory mieścił się par-
king, a w ostatnim roku stacjono-
wało zaplecze ekipy remontowej ul. 
Św. Marcin.

Po przeprowadzeniu konkursu 
na koncepcję architektoniczną dzie-
dzińca przed zamkiem w 2019 r. 
i wyłonieniu zwycięzcy - aleksander 
wadas studio - podjęto dalsze kroki 
ku realizacji planowanej inwesty-
cji. w tegorocznym budżecie rada 
Miasta Poznania zabezpieczyła 
środki na jej wykonanie, stąd ko-
lejnym działaniem było wyłonienie 
generalnego wykonawcy, którym 
- na drodze przetargu publicznego - 
zostało konsorcjum: MD koNs sp. 
z o.o. i zakład Budowlano-sztuka-
torski konserwacja zabytków Ma-
rian Domaniecki. 

– cieszymy się, że po kilku la-

tach przygotowań rozpoczynamy 
tę ważną dla instytucji oraz naszych 
odbiorców i odbiorczyń inwesty-
cję. taki czas jest potrzebny na 
realizację projektu, który zakłada 
przeobrażenie przestrzeni przed 

zamkiem w miejsce zielone, wy-
pełnione różnorodną roślinnością, 
wyposażone w ekologiczną infra-
strukturę wodną. wszystko po to, 
by nowy dziedziniec był miejscem 
przyjaznym oraz komfortowym dla 

mieszkańców i mieszkanek Pozna-
nia, osób odwiedzających zamek, 
czy po prostu przechodniów, a tak-
że stał się oazą na miejskiej wyspie 
ciepła - komentuje anna Hrynie-
wiecka, dyrektorka ck zamek. – 
Przestrzeń zostanie wzbogacona 
o przeszklony pawilon kawiarniany, 
który pozwoli realizować planowane 
na dziedzińcu wydarzenia anima-
cyjne i edukacyjne, a także mniejsze 
koncerty i spektakle. obiekt będzie 
też pierwszym miejscem kontaktu, 
zapraszającym do wejścia do zam-
ku, zwiedzenia jego przestrzeni czy 
skorzystania z bogatego programu 
ck zamek.

Projekt nowego dziedzińca od-
powiada na wyzwania związane ze 
zmianami klimatu i ochroną śro-
dowiska. Podąża za nowoczesnymi 
trendami urbanistycznymi, idącymi 
w kierunku przywracania roślinno-
ści i odtwarzania ekosystemu, także 
w mieście. 

Powierzchnia inwestycji wynosi 
3148 m2, a zielony obszar obejmie 
703 m2. znajdzie się na nim 28 

drzew, a także krzewy, byliny, trawy 
i kwiaty. wybrane elewacje zam-
ku pokryją pnącza, a dach nowego 
pawilonu o powierzchni 222 m2 

zostanie obsadzony roślinami. zie-
lone strefy będą wspierać retencję 
wody, redukować zanieczyszczenia 
i hałas, zapewnią cień, pozytywnie 
wpłyną na mikroklimat. rośliny sta-
ną się schronieniem i pożywieniem 
dla owadów oraz ptaków. Projekt 
zakłada także powstanie sadzawki, 
stworzenie poideł i instalację zra-
szaczy. obieg wody na dziedzińcu 
będzie częściowo zamknięty: zbior-
nik na wodę, służącą do podlewania 
zieleni, zostanie wyposażony w cen-
tralę deszczową.

w przedsięwzięciu ważna jest 
dbałość o istniejące elementy dzie-
dzińca, które można ponownie wy-
korzystać, jak niezniszczone kostki, 
płyty kamienne. zachowana zosta-
nie granitowa posadzka i rosnące 
dotychczas drzewa. Dla osób o róż-
nych potrzebach związanych z po-
ruszaniem się uruchomiony będzie 
podjazd do wejścia a. CKZ

Przebudowa dziedzińca CK Zamek
17 lipca wystartują prace kolejnego etapu przebudowy dziedzińca zamku od strony ul. Św. Marcin. Projekt 
tej przestrzeni został wyłoniony w konkursie, a pod koniec czerwca tego roku podpisano umowę 
z generalnym wykonawcą inwestycji. Prace potrwają 18 miesięcy
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Konkursowa wizualizacja dziedzińca przed CK Zamek.
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Pierwsi kierowcy już korzystają 
z nowego przejazdu pod torami ko-
lejowymi w ciągu ul. Grunwaldzkiej. 
zakończenie budowy całego węzła 
przewidziano na jesień. 

– Przebudowa układu komu-
nikacyjnego w Plewiskach była 
bardzo oczekiwana przez miesz-
kańców – mówi jan Grabkowski, 
starosta poznański. – Dla naszego 
powiatu to strategiczna inwesty-
cja, obejmująca infrastrukturę 
drogową i kolejową. Niedawno 
odwiedziłem teren budowy, gdzie 
wykonywano próby obciążeniowe 
drugiego toru, a teraz inwestycja 
zostaje udostępniona kierowcom. 
zarówno zakres, jak i tempo prac 
są imponujące. chciałbym podkre-
ślić także wagę współpracy powia-

tu z miastem Poznań oraz gminą 
komorniki dla dobra mieszkańców 
regionu. 

roboty drogowe w obrębie węzła 
Grunwaldzka zostały zintensyfiko-
wane po wybudowaniu wiaduktów 
kolejowych, którymi przejeżdżają 
już pociągi. realizowane są prace 
nawierzchniowe. Pod wiaduktami 
powstaje także ciąg dla pieszych 
i rowerzystów. Do ich dyspozycji 
będą też windy. Na górze, wzdłuż to-
rów kolejowych, wybudowano kład-
kę pieszo-rowerową, która umoż-
liwi wygodne poruszanie się nad  
ul. Grunwaldzką.

celem inwestycji – poza uspraw-
nieniem przejazdu w miejscu 
przecięcia z linią kolejową łączącą 
warszawę i Berlin – jest budowa 

zintegrowanego węzła łączącego 
różne środki transportu. Na nowej 
pętli będą możliwe przesiadki typu 
„drzwi w drzwi” między autobusem 
a pociągiem przy stacji Poznań ju-
nikowo. Powstaje tam również bu-
dynek poczekalni. coraz bardziej 
zaawansowana jest budowa parkin-
gu typu Park&ride (parkuj i jedź) 
po stronie Plewisk. Ponadto konty-
nuowane są roboty związane z wy-
konaniem wodociągów, kanalizacji 
deszczowej i montażem słupów 
oświetleniowych. w ramach inwe-
stycji powstał też zbiornik retencyj-
ny. Projekt dofinansowywany jest 
ze środków Ue w ramach wielko-
polskiego regionalnego Programu 
operacyjnego na lata 2014-2020. 
PIM / oprac. KK

KrótKo z Powiatu

Podczas minionej sesji radni pozytywnie ocenili całoroczną pracę zarządu Powiatu w Poznaniu
Po otrzymaniu absolutorium 
z wykonania budżetu za rok 2022 jan 
Grabkowski podkreślił, że to jeden 
z najważniejszych dni w życiu sa-
morządu. – to nie był łatwy budżet. 
tym bardziej, że byliśmy w trakcie 
wprowadzania nowego systemu po-
datkowego zwanego Polskim ładem, 
przez który straciliśmy wiele mln zł. 
Do tego wybuchła wojna za wschod-
nią granicą. Mimo to na bieżąco, 
i co najważniejsze skutecznie, reali-
zowaliśmy najważniejsze założenia 
budżetu. Gorszy może być ten rok 
i następny, bo jeżeli nie zmieni się 
funkcjonowanie samorządów tery-
torialnych, i to wszystkich szczebli, 
to nastąpi prawdziwa katastrofa. 
zabierane są nam bowiem pieniądze 
i straty z tego wynikające w żaden 
sposób nie są rekompensowane – do-
dał starosta poznański. Dochody po-
wiatu w 2022 roku wyniosły prawie 
472 mln zł, a wydatki ponad 502 mln 
zł. Podatek „janosikowy” pochłonął 
z budżetu samorządu aż 53,7 mln zł.

Niezmiennie od lat najwięcej pie-
niędzy przeznaczanych jest na dro-
gi. inwestycje kosztowały 74,6 mln 
zł, a remonty 14,5 mln zł. wśród 
najważniejszych zadań znalazła się 
przebudowa drogi Napachanie-ro-

kietnica. roboty pochłonęły blisko 
14 mln zł i były dofinansowane z rzą-
dowego Funduszu rozwoju Dróg. 
Niemal 9 mln zł przeznaczono na 
rozbiórkę dwóch mostów i budowę 
przepraw nad rzekami Mogilnica 
i Mogilnica wschodnia na drodze 

Buk – wiktorowo. w zeszłym roku 
drogowcy zbudowali też dwa ronda 
na niezwykle ważnych powiatowych 
skrzyżowaniach: w Dąbrówce na 
przecięciu ulic Poznańskiej i Długiej 
oraz w suchym Lesie na skrzyżo-
waniu sucholeskiej, Perłowej i Po-

wstańców wielkopolskich. każde 
z nich kosztowało blisko 5 mln zł.

w 2022 roku wzrosły wydatki na 
oświatę i edukacyjną opiekę wycho-
wawczą, za które powiat poznański 
zapłacił aż 108 mln zł. subwencja 
oświatowa wyniosła niecałe 69 mln 

zł i mimo iż była o prawie 6 mln zł 
większa niż w 2021 roku, nadal nie 
pokryła wszystkich kosztów. także 
69 mln zł wydano na zadania z za-
kresu polityki społecznej. Na ochro-
nę zdrowia mieszkańców powiatu 
samorząd przeznaczył 22 mln zł. 
Bezpieczeństwo, choć nie jest za-
daniem własnym powiatu, również 
w ubiegłym roku było wspomagane 
z budżetu samorządu. łącznie 3,3 
mln zł otrzymały m.in. komenda 
wojewódzka Policji w Poznaniu, 
dofinansowano zakup wyposaże-
nia i drobne remonty w komisaria-
tach policji w powiecie czy nagrody 
w konkursie „Najlepszy komisa-
riat roku Powiatu Poznańskiego” 
i „Dzielnicowy roku Powiatu Po-
znańskiego”. Powiat pokrył koszty 
remontu pojazdu policyjnego oraz 
partycypował w zakupie trzech 
oznakowanych radiowozów. stra-
żacy z kolei otrzymali m.in. dofi-
nansowanie do remontu jednostki 
ratowniczo-Gaśniczej nr 6 w krze-
sinach oraz jednostki ratowni-
czo-Gaśniczej nr 8 w Bolechowie. 
Powiat wsparł też kupno pojazdów 
ratowniczo-gaśniczych i lekkiego 
samochodu specjalnego. 
KG

Dobry budżet na trudny rok
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w specjalnym ośrodku szkolno-
-wychowawczym dla Dzieci Nie-
widomych w owińskach odbyła 
się konferencja, podczas której 
zaprezentowano 20-letnią historię 
pełnej rewaloryzacji i moderniza-
cji dawnego zespołu klasztorne-
go cysterek oraz przekształcenia 
ogrodów cysterskich w unikatowy 
w skali europejskiej Park orientacji 
Przestrzennej. Uczestnicy obejrzeli 
obiekty związane z kulturą białych 
mnichów, wysłuchali koncertu mu-
zyki dawnej w zabytkowych mu-
rach kościoła pocysterskiego pw. 
św. jana chrzciciela w owińskach, 
wzięli udział w warsztatach o tema-
tyce ziołolecznictwa oraz w degusta-
cji staropolskiej kuchni klasztornej.

Drugiego dnia forum przeniosło 

się do wągrowca. część merytorycz-
na odbyła w krużgankach dawnego 
zespołu klasztornego cystersów przy 
ul. klasztornej, a następnie zapla-
nowano część studialną, plenerową 
na terenie miasta oraz w podwągro-
wieckich miejscowościach.

jak zaznaczył wiesław Biegań-
ski, powiatowy konserwator za-
bytków, ideą przedsięwzięcia jest 
popularyzacja dziedzictwa tego za-
konu, integracja działań i wymiana 
poglądów na temat organizacji szla-
ku na ziemiach polskich. Natomiast 
teresa Mikulska, przedstawicielka 
Ministerstwa kultury i Dziedzictwa 
Narodowego, przybliżyła tematykę 
związaną ze współczesnymi wyzwa-
niami organizacji szlaków kulturo-
wych w Polsce. Oprac. KK

W dwóch kierunkach tunelemCo jadły cysterki 
w owińskim klasztorze?
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CzErwonaK

Kąpielisko
AKWEN Tropicana
i Zielony Labirynt
zapraszają w sezonie 2023 

www.akwenczerwonak.plOwińska, ul. Plażowa 1

Kąpielisko codziennie do 31 sierpnia
Labirynt w weekendy i święta

w godz. 10.00-18.00

To tylko 17 km z centrum Poznania!

rekLaMa

idea budowy kładki pieszo-rowe-
rowej w owińskach została za-
początkowana już w „studium 
uwarunkowań i kierunków zago-
spodarowania Przestrzennego Mia-
sta Poznania” uchwalonym w 1999 
r., w którym mowa o przeprawie 
przez wartę pomiędzy radojewem 
a owińskami, a który to dokument 
stał się podstawą Miejscowego Pla-
nu zagospodarowania Przestrzen-
nego obszaru „Morasko-radojewo-
-Umultowo”, a także uchwalonego 
przez radę Gminy czerwonak Miej-
scowego Planu zagospodarowania 
Przestrzennego rejon ul. cysterek 
w owińskach. 

Ustalono wówczas, że odbudowa 
mostu lub promu przez rzekę war-
tę między radojewem a owińska-
mi będzie działaniem istotnym dla 
lokalnych społeczności ponieważ 
przywróci połączenie między tymi 
obszarami. ta przeprawa istniała 
już od połowy Xiii wieku do poło-
wy XX wieku przez blisko siedem-
set lat integrując lokalną ludność 
i usprawniając komunikację. 

inwestycja połączy ze sobą trzy 
gminy: czerwonak, Poznań i suchy 
Las. Umowa na wybudowanie kład-
ki podpisana została w październiku 
2021 r., a pierwsze prace budowalne 
rozpoczęły się w listopadzie tego sa-
mego roku.

Projekt ma ogromne znaczenie 
społeczne, a jego głównym celem 
jest likwidacja bariery komunika-
cyjnej w postaci rzeki warty. stwo-

rzenie kładki ma na celu poprawę 
dostępności komunikacyjnej oraz 
mobilności mieszkańców.  Dzięki 
zwiększeniu udziału transportu ro-
werowego w codziennych podró-
żach, budowa kładki  wpłynie pozy-
tywnie na obniżenie poziomu emisji 
zanieczyszczeń komunikacyjnych 
do atmosfery w gminie czerwo-
nak oraz całym Miejskim obszarze 

Funkcjonalnym Poznania.
oprócz tego, kładka pieszo-ro-

werowa w owińskach stanie się 
również miejscem o dużej atrakcyj-
ności turystycznej, między innymi 
dzięki swoim tarasom widokowym. 
Najwyższy punkt tarasowy zapew-
ni widok z wysokości 25 metrów! 
osoby spacerujące lub jeżdżące ro-
werem będą miały okazję podziwiać 

malownicze krajobrazy i panoramę 
okolicy z unikalnej perspektywy. 

konstrukcja stanie się „bramą” 
do Puszczy zielonki i jej sąsiednich 
atrakcji: dębu Bartek, kąpieliska 
akweN tropicana z zielonym la-
biryntem dla dzieci, malowniczych 
zbiorników pożwirowych, unikato-
wego Parku orientacji Przestrzen-
nej i Biblioteki zapachów, muzeum 

tyflologicznego oraz do zabudowań 
pocysterskich. Dodatkowo, na tere-
nie obiektu umieszczony zostanie 
infokiosk, wyświetlający informa-
cje pasażerskie oraz ciekawostki tu-
rystyczne z okolicznych gmin.

inwestycja ma długość około 
130 m, z czego najdłuższe przęsło 
nad rzeką wartą posiada aż 83 m. 
Natomiast cała nowo powstała in-
frastruktura rowerowa ma długość 
ponad 200 m i znajduje się 10 m 
nad lustrem wody. szerokość kładki 
wynosi 3,9 m.

wykonawcą inwestycji jest firma 
Most sp. z o.o z sopotu, nadzo-
rowana przez inżyniera kontraktu 
składającego się z zespołu eksper-
tów. autorem projektu jest firma 
atelier Paweł Byrski z siedzibą 
w choczni.

realizacja o wartości 27mln zł 
jest jednym z przykładów współpra-
cy metropolitalnej gminy czerwo-
nak z miastem Poznań, starostwem 
Powiatowym w Poznaniu, gminą 
suchy Las, a całość dofinanso-
wana jest przez Unię europejską 
w ramach wielkopolskiego regio-
nalnego Programu operacyjne-
go na lata 2014 – 2020. wartość 
inwestycji wynosi 27.104.000,00 
zł, w tym wartość dofinansowania 
4.299.536,51 zł. Red 

Kładka połączy trzy gminy
kładka pieszo-rowerowa w owińskach (gm. czerwonak) zostanie oddana do użytku w wakacje, 
zapewniając mieszkańcom nowe możliwości komunikacyjne
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tarnowo PodgórnE

jeden z najpopularniejszych pol-
skich wokalistów, znany jako li-
der legendarnej grupy De Mono, 
andrzej krzywy, wystąpi 16 lipca 
o godz. 17.00 na malowniczej ple-
nerowej scenie Pałacu jankowice 
(gm. tarnowo Podgórne). andrzej 
krzywy to nie tylko lider legendar-
nej grupy De Mono, ale również 
ceniony muzyk, kompozytor i autor 
tekstów.

rozpoczął swoją karierę mu-
zyczną w latach 80. XX wieku jako 
gitarzysta i wokalista zespołu Daab. 
Następnie dołączył do De Mono 
w 1987 r., z którym działa do dziś. 
współpracował również z innymi 
artystami, takimi jak muzycy z ze-
społu Daab, z którymi nagrał album 
pt. „sędzia Dread” w 1998 r. 

jednak to jako wokalista De Mono 
andrzej krzywy zdobył największą 
popularność. wspólnie z zespołem 
nagrał trzynaście albumów, a ich 
piosenki stały się nieodłączną czę-
ścią polskiej muzyki. teraz będzie 
miał okazję zaprezentować swoje 
solowe utwory, które są równie wy-
jątkowe i pełne emocji.

Podczas koncertu solowego an-
drzeja krzywego publiczność bę-
dzie miała okazję usłyszeć zarówno 
największe hity De Mono, takie jak 
„kochać inaczej” czy „Póki na to 
czas”, jak i autorskie utwory z so-
lowych płyt artysty. Nie zabraknie 

również dobrego humoru i okazji do 
wspólnego śpiewania, co z pewno-
ścią stworzy niezapomnianą atmos-
ferę i pozwoli każdemu uczestniko-
wi poczuć magię muzyki.

koncert andrzeja krzywego to 
nie tylko wyjątkowe wydarzenie dla 
fanów artysty, ale także okazja dla 
wszystkich miłośników dobrej mu-
zyki na spędzenie letniego wieczoru 
w towarzystwie wyjątkowych dźwię-
ków. Nie przegap tego niezwykłe-
go koncertu i spotkaj się z legendą 
polskiej muzyki. Przygotuj się na 
niezapomniane przeżycia muzycz-
ne i dobre wibracje tego wieczoru 
w przepięknych okolicznościach 
przyrody parku w jankowicach! PJ

8 lipca o godz. 15.00 w Pałacu jan-
kowice (gm. tarnowo Podgórne) 
odbędzie się iV Bal seniora, który 
w tym roku przybiera wyjątkową 
tematykę „Dzieci kwiaty”. to nie-
zwykłe wydarzenie, organizowane 
przez radę seniorów Gminy tar-
nowo Podgórne oraz Pałac janko-
wice, odbywa się pod honorowym 
patronatem wójta tadeusza czajki 
i jest już stałym punktem kultu-
ralnego kalendarza w tarnowskiej 
gminie.

Hasło przewodnie „Dzieci kwia-
ty” to symboliczna tematyka. Ma 
na celu wyrażenie wewnętrznej 
harmonii i młodzieńczego ducha, 
które kiedyś reprezentowały ruch 
hippisowski, i które nadal mają 
w sercach seniorzy z gminy tarno-
wo Podgórne. to również hołd dla 
natury i piękna otaczającego nas 
świata roślin. Ubranie się w barwne 
stroje, zdobione kwiatami, będzie 
doskonałym sposobem na wyraże-
nie własnej osobowości i radości 
z uczestnictwa w balu. 

Bal rozpocznie się tradycyjnie już 
polonezem, który jest ukochanym 
tańcem wielu seniorów. Następ-
nie goście będą mieli okazję wziąć 
udział w konkursie na najlepsze 
przebranie, gdzie zaprezentują swo-
ją kreatywność i umiejętność wyra-

żania siebie poprzez unikalne stroje.
jankowicki park będzie tętnił ży-

ciem, gdy seniorzy wezmą udział 
w różnorodnych konkursach, wy-
stępach, pokazach i tańcach przy 
akompaniamencie Dj-a. Uczestnicy 
będą mogli podziwiać występ chó-
ru Utw, który swoimi wspaniały-
mi głosami wprowadzi wyjątkową 
atmosferę. Nie zabraknie również 
tanecznych pokazów seniorów z Pa-
łacu jankowice, którzy udowodnią, 
że wiek nie stanowi przeszkody 
w byciu pełnym energii i wdzięku na 
parkiecie.

Bal seniora ma znaczenie nie tyl-
ko jako czas dobrej zabawy i tańca, 
ale przede wszystkim jako platfor-

ma integracyjna dla różnych środo-
wisk senioralnych. jest to doskonała 
okazja do spotkania się, nawiązania 
nowych znajomości i pogłębienia 
więzi społecznych. 

Na bal zapraszamy nie tylko 
uczestników klubów i kół senio-
ra, ale także wszystkich seniorów 
z gminy tarnowo Podgórne oraz 
starszych przyjaciół z Ukrainy. ta 
impreza pozwala przełamać rutynę, 
wyjść z domu i cieszyć się letnią po-
godą oraz dobrą zabawą.

zapisy na Bal seniora oraz wszel-
kie dodatkowe informacje można 
uzyskać w kołach i klubach senio-
ra, a także pod nr tel. 500 620 980. 
A.S-F

Andrzej Krzywy solo

IV Bal Seniora
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ze strony gminy tarnowo Podgórne 
dokument podpisał wójt tadeusz 
czajka przy kontrasygnacie skarb-
nik gminy katarzyny jackowiak, a 
ze strony wykonawcy – firmy De-
moco Polska – członkowie zarządu 
artur Pluta i jacek Goroński.

w nowym obiekcie znajdą się 22 
sale lekcyjne i pełnowymiarowa sala 
gimnastyczna (w której odbywać 
się będą zawody rangi krajowej i 
międzynarodowej). w obiekcie za-
stosowano nowoczesne rozwiązania 
technologiczne, m.in. panele foto-

woltaiczne i pompy ciepła. w bez-
pośrednim sąsiedztwie powstanie 
plac zabaw, miasteczko ruchu dro-
gowego, kort tenisowy oraz boiska 
do siatkówki i koszykówki. 

koszt tego zadania to ponad 55 
mln zł, w całości pokryty z budżetu 
gminy tarnowo Podgórne. zakoń-
czenie inwestycji przewidziano na 
listopad 2024 r.

szkoła jest tak zaprojektowana, 
że będzie ją można w przyszłości 
rozbudować o dodatkowe skrzy-
dło. Ponadto stanowi ona pierwszą 

inwestycję w ramach tworzonego 
zespołu oświatowo-sportowo-re-
kreacyjnego w Lusówku. w kolej-
nych etapach powstanie tam m.in. 
pełnowymiarowe boisko do piłki 
nożnej oraz tereny do rodzinnego 
aktywnego wypoczynku. 

rozpoczęcie takiego dużego 
zadania inwestycyjnego jest odpo-
wiedzią na potrzeby rosnącej liczby 
mieszkańców Lusówka – to miej-
scowość z najdynamiczniej rosnącą 
liczbą mieszkańców w gminie tar-
nowo Podgórne. ARz

Nowa szkoła w Lusówku
w szkole Podstawowej im. kawalerów orderu Uśmiechu w Lusówku 22 
czerwca, w obecności uczniów i grona pedagogicznego, zawarta została 
umowa na budowę nowej szkoły w Lusówku 

a powierzchnia zabudowy 
    4638 m2

a powierzchnia użytkowa 
    8297 m2

a kubatura 49 302 m3

a 22 sale lekcyjne
a 1 pełnowymiarowa 
    sala gimnastyczna
a koszt: 55 142 393,68 zł (z bu-
dżetu gminy tarnowo Podgórne)
a zakończenie budowy: 
    listopad 2023 r.

Budowa w liczbach:

Na zdjęciu od lewej: skarbnik gminy Katarzyna Jackowiak, wójt Tar-
nowa Podgórnego Tadeusz Czajka, członkowie zarządu Democo Jacek 
Goroński i Artur Pluta.
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Wójt Gminy tarnoWo PodGórne 

informuje, że 19 czerwca 2023 r. do publicznej wiadomości, na okres 21 dni, 
wywieszony został, w siedzibie  Urzędu Gminy tarnowo Podgórne,  

ul. Poznańska 115, oraz na stronie internetowej Gminy, wykaz nieruchomości 
gminnych przeznaczonych do najmu i dzierżawy.

Szczegółowe informacje o przedmiocie dzierżawy można uzyskać w Wydziale 
Gospodarki nieruchomościami – pok. nr 6, tel. (61) 89-59-289.

Wójt Gminy tarnoWo PodGórne 

informuje, że w 10 lipca 2023 roku zostaną podane do publicznej wiadomości,  
na okres 21 dni, w siedzibie Urzędu Gminy tarnowo Podgórne przy  

ul. Poznańskiej 115 oraz na stronie internetowej Urzędu Gminy tarnowo 
Podgórne w Biuletynie informacji Publicznej  

- WyKaZy nieruchomości gminnych położonych w Przeźmierowie  
i Kokoszczynie, które zostały przeznaczone do zbycia w trybie przetargowym  

i bezprzetargowym.

Szczegółowe informacje można uzyskać w Urzędzie Gminy tarnowo Podgórne 
w Wydziale Gospodarki nieruchomościami pok. nr 6, tel. (61) 8959 261 oraz 

wgn@tarnowo-podgorne.pl. 

NASZGLOSPOZNANSKI.PL 
I już WSZyStKO WIeSZ...
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wydarzEnia

Ta książka jest darem dla Wiel-
kopolski i dla wszystkich pokoleń 
Polaków – mówią przedstawicie-
le opiniotwórczych środowisk, 
którzy zapoznają się z publikacją 
pt.: „Towarzystwo im. Hipolita 
Cegielskiego * Historia i doko-
nania * 1998-2022”. Jej autorem 
jest dr Marian Król, Prezydent 
Towarzystwa THC. Rangę wy-
dawnictwa podkreślają partnerzy 
projektu, a wśród nich: Samorząd 
Województwa Wielkopolskiego 
i Powiat Poznański. Partnerem 
wydawnictwa jest ENEA.  

wartość merytoryczną podkreśla 
współpraca autora z radą Progra-
mową, w której widnieją takie osoby 
jak: prof. Marian Gorynia, prof. to-
masz łodygowski, prof. Grzegorz 
skrzypczak, prof. tadeusz wallas, 
edmund Dudziński, jerzy Gołębiew-
ski, Marek G. Nowak, ryszard szulc 
i Dominik Górny (sekretarz rady). 

książka ma ponad 700 stron, 
twardą okładkę w firmowych ko-
lorach towarzystwa im. Hipolita 
cegielskiego, na której widnieje 
postać patrona organizacji. wstęp 
ma charakter popularno-naukowy 
i piórem prof. Przemysława Matusi-
ka opowiada o tym, czym jest praca 
organiczna na przestrzeni wieków. 
stanowi to świetne wprowadzenie 
do odczytania kolejnych jej stron 
przez pryzmat tradycji i szacunku 
do wartości patriotycznych.  

12 rozdziałów, opisy najważniej-
szych przedsięwzięć towarzystwa 

na przestrzeni ostatnich 25 lat, 
a wśród nich budowa dwóch pomni-
ków: cegielskiego i Paderewskiego; 

wykazy laureatów medali i statuetek 
kapituły tHc… Bogata dokumen-
tacja fotograficzna, teksty informa-

cyjne, publicystyczne i literackie, 
tekst i nuty hymnu towarzystwa, 
skany wybranych listów. to wszyst-
ko daje spektrum treści, która za-
interesuje zarówno historyków jak 
i osoby myślące kategoriami przy-
szłości. Dla wielu z nas ta książka 
podaruje chwile wzruszenia i miłych 
wspomnień. chyba wszyscy wiel-
kopolanie choć raz uczestniczyli 
w wydarzeniach, które towarzystwo 
organizuje cyklicznie od ponad 
dwóch dekad. kluczowa wartość 
książki polega jednak na tym, doku-
mentując działalność towarzystwa, 
przywołuje zdarzenia i ludzi, którzy 
są ważni nie tylko dla tej organizacji 
ale dla budowania dziedzictwa całe-
go regionu wielkopolski. 

to książka o dziedzictwie naszego 
regionu i o tym jak je doceniać, rein-
terpretować i przetransponować na 
grunt współczesny. jak cieszyć się 
z tego, że je mamy i możemy dalej 
kreować. obcujemy w tej książce 
z materiałami źródłowymi po raz 
pierwszy udostępnionymi dla szer-
szego grona odbiorców. czyta się tę 
książkę z przyjemnością i ze świa-
domością, że cokolwiek jest w niej 
napisane, choć niektórych z nas 
bezpośrednio nie dotyczy, to jednak 
jest istotne dla jakości życia spo-
łecznego, wpływającego na nasze 
postawy i morale. kluczową rolę 
odgrywa w tym pióro i praktyczne 
doświadczenie autora – dr. Maria-
na króla, który jako pomysłodawca 
stworzenia towarzystwa, sam w so-
bie jest źródłem wiedzy o tym, co 
historia mogłaby lub chciałaby nie 
raz przemilczeć. wartość edukacyj-
ną i stricte oświatową wydawnictwa 
uzmysławia jego charakter mono-
graficzny i skupienie na faktach 
a nie na komentarzach, co zresztą 
wpisuje się w maksymę Hipolita ce-
gielskiego – „Labor omnia Vincit” 
– „Praca wszystko zwycięża”. 

spotkanie promujące wydaw-
nictwo odbyło się 22 czerwca 2023 
roku w sali Hipolita towarzystwa 
im. Hipolita cegielskiego. Przybyli 
na nie reprezentanci opiniotwór-
czych środowisk, w tym młodzież ze 
szkół noszących imię cegielskiego 
z regionu Powiatu Poznańskiego. 
Dominik Górny  
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Książka – pomnik pracy organicznej 

Partner wydawnictwa:

Partnerzy Projektu:

Dr Marian Król i Dominik Górny.

impreza odbyła się 24 czerwca, 
a start i meta usytuowane były na 
terenie muzeum w szreniawie, na-
tomiast trasa wiodła przez wPN. 
Bieg zorganizowano pod hasłem 
ochrony przyrody i edukacji ekolo-
gicznej. z wpisowego część kwoty 
od każdego zawodnika przezna-
czona będzie na działania ekolo-
giczne na terenie gminy komorniki 
i wPN. cel każdej edycji biegu jest 
inny. w tym roku są nim nasadzenia 
drzew i krzewów rodzimych, które 
wspomagają zachowanie bioróżno-
rodności. 

imprezie biegowej towarzyszy-
ły m.in. warsztaty przyrodnicze 
i z eko-recyklingu oraz animacje 
sportowe i edukacyjne dla dzieci. 
Można było także bezpłatnie zwie-
dzić ekspozycje Muzeum Narodo-
wego rolnictwa i Przemysłu rolno-
-spożywczego. Była też okazja aby 
w jednym miejscu, zobaczyć kilka-
dziesiąt motocykli marki junak.

w biegu sklasyfikowano 168 
osób. zwyciężył Dawid Miaskowski 
z Leszna, który dystans 7 km po-

konał w czasie 24 min. 31 sekund. 
Na drugiej pozycji finiszował Pa-
weł rogowski z Poznania – 25:09, 
trzeci był Paweł Górczyński (wiry) 
– 25:30, czwarty Michał Leśniak 
(ceradz Dolny) – 25:42, piąty eryk 
watros (Luboń) – 25:58, a szósty 
claudio alejandro Munoz (komor-
niki) – 26:35.

Najlepsza wśród kobiet była Pa-
trycja Fehlau (chomęcice) z cza-
sem 30:53, która zajęła 25. pozycję 
w klasyfikacji open. kolejne miej-
sca wśród pań zajęły: 2. katarzyna 
kalka (stęszew) – 32:49, 3. Marta 
Pełczyńska (komorniki) – 34:36, 4. 
agnieszka Pruchniewska (rokiet-
nica) – 34:51, 5. karolina kasprzak 
(Plewiska) – 36:35, 6. Dorota zow-
czak (komorniki) – 36:39.

większość uczestników imprezy 
stanowili mieszkańcy gminy ko-
morniki, a było ich 101. w tej kla-
syfikacji wśród pań pierwsza była 
Patrycja Fehlau, a kolejne miejsca 
zajęły: 2. Marta Pełczyńska, 3. karo-
lina kasprzak, 4. Dorota zowczak, 
5. Yuliia kerebko (komorniki), 6. 
joanna Marczak (komorniki). Na-
tomiast wśród panów pierwszy był 
Paweł Górczyński, a kolejne miejsca 
zajęli: 2. claudio alejandro Munoz, 
3. adam szuda (Plewiska), 4. zbi-
gniew zajączkowski (komorniki), 
5. ksawery szafran (komorniki), 
6. krzysztof Marcinkowski (Plewi-
ska). Red

Bieg w dobrym kierunku
26 czerwca wójt gminy komorniki 
jan Broda podpisał umowę z samo-
rządem województwa wielkopol-
skiego, reprezentowanym przez 
wicemarszałka krzysztofa Grabow-
skiego, na dofinansowanie przebu-
dowy ul. kolejowej w Plewiskach, 
na odcinku od nowo wybudowane-
go wiaduktu do ul. Grunwaldzkiej.

zadanie finansowane jest z udzia-
łem środków europejskiego Fundu-
szu rolnego na rzecz rozwoju ob-
szarów wiejskich – operacja typu 
„Budowa lub modernizacja dróg 
lokalnych”.  kwota dofinansowania 
tego zadania wynosi 4.992.130,00 
zł., a całkowita wartość inwestycji 
szacowana jest na ok. 10,5 mln zł. 
Przebudowa ul. kolejowej obej-

mie odcinek o długości 1,2 km, 
a w ramach prac drogowych wyko-
nana zostanie nowa nawierzchni 
asfaltowa, chodniki i ścieżka rowe-
rowa.

Na skrzyżowaniu ul. kolejowej 
z ul. Prof. wacława strażewicza 
wybudowane zostanie rondo. Prze-
widywany termin zakończenia całej 
inwestycji wyznaczono na koniec 
2024 r. zadanie realizowane będzie 
w formule zaprojektuj i wybuduj. 
rozpoczęcie procedury przetargo-
wej nastąpi w najbliższym czasie. 
Red

Podpisali umowę
Gminny Ośrodek Sportu i Rekreacji w Komornikach 
był współorganizatorem, wspólnie z gminą Komorniki, 
wielkopolskim Parkiem Narodowym oraz Muzeum 
Narodowym rolnictwa i Przemysłu rolno-spożywczego 
w szreniawie, „Biegu w Dobrym kierunku” 
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8 Buk 

Budowa ulicy Grobelnego w Buku 
jest inwestycją długo wyczekiwaną 
przez mieszkańców. W Wielko-
polskim Urzędzie Wojewódzkim 
nastąpiło przekazanie czeku i pod-
pisanie umowy o dofinansowanie w 
wysokości 1.447.820 zł, które gmi-
na pozyskała w ramach Rządowego 
Funduszu Rozwoju Dróg. 

Dofinansowanie w tej wysokości 
to 50 procent kosztów kwalifikowa-
nych. Pozostałe środki, na wniosek 
burmistrza Pawła Adama, po akcep-
tacji radnych, zostały już wcześniej 
zabezpieczone w budżecie gminy. 

Zresztą, w ubiegłym roku, została 
zrealizowana budowa kanalizacji 
deszczowej, etap I, budowa ul. Gro-
belnego.

Planowana inwestycja obejmuje: 
budowę nawierzchni drogi, chodni-
ków, miejsc postojowych, poboczy 
gruntowych, kanalizacji deszczo-
wej; urządzenie zieleni, nową or-
ganizację ruchu, nowe oświetlenie 
uliczne. Zrealizowane zadanie przy-
czyni się w znaczący sposób do po-
prawy zarówno infrastruktury dro-
gowej, jak i estetyki miejscowości 
tej części miasta. EWA

Delegacja mołdawskich gmin 
i Ochotniczej Straży Pożarnej 
z Mołdawii, w ramach wizyty w wo-
jewództwie wielkopolskim, pod ko-
niec czerwca przyjechała też do 
Buku. W Sali Miejskiej odbyło się 
spotkanie z udziałem burmistrza 
Buk Pawła Adama, przewodniczą-
cego Rady Buk Piotra Gorońskiego, 
prezesów i druhów sześciu jedno-
stek OSP w gminie. 

Goszczono przedstawicieli pię-
ciu mołdawskich gmin: Larga, 
Zubrești, Sadaclia, Leușeni, Mi-
hăileni; byli to szefowie gmin i jed-
nostek OSP oraz przedstawiciele 
Fundacji Solidarności Międzyna-
rodowej z Kiszyniowa. Celem wi-
zyty była nawiązanie współpracy 
w ramach wymiany doświadczeń 

w zakresie OSP oraz znalezienie 
gmin partnerskich. Stronę mołdaw-
ską interesowały przede wszystkim 
zagadnienia związane z modelem 
organizacyjnym OSP w gminie, ob-
szarami aktywności, wyposażeniem 
i sposobami jego finansowania, za-
sadami szkolenia.

Burmistrz Paweł Adam opowia-
dał o gminie mówił między innymi 
o strukturze OSP, poszczególnych 
jednostkach, Młodzieżowych Dru-
żynach Pożarniczych, działaniach 
gminy w celu doposażenia i umun-
durowania druhów strażaków, ale 
też o staraniach, aby jednostkom 
OSP zapewnić odpowiednią bazę 
lokalową. Głównym źródłem finan-
sowania OSP jest budżet gminy, 
z którego przeznaczonych zostaje 

800 tys. zł rocznie. Ponadto gmina 
stara się o dofinansowania z różnych 
innych źródeł, też mieszkańcy chęt-
nie wspierają służby ratownicze. 

Odwiedzono jednostki OSP 
w Buku, Niepruszewie, Szewcach 
i Dakowach Suchych. Dopytywano 
o sprzęt, umundurowanie, ekwiwa-
lent dla strażaka ochotnika, prze-
prowadzone akcje, a nasi druhowie 
chętnie odpowiadali na pytania.

Goście dzielili się też swoimi do-
świadczeniami, z których wynika, że 
w Mołdawii jednostki OSP borykają 
się z dużymi problemami finan-
sowymi – większość z nich z tego 
powodu została zamknięta. Tym, 
którym udało się przetrwać braku-
je sprzętu, umundurowania, remiz 
strażackich. Edyta Wasielewska

Jeszcze pod koniec roku szkolnego, 
w Zespole Szkolno-Przedszkolnym 
w Niepruszewie odbyła się wyjąt-
kowa uroczystość – 20-lecie nada-
nia Szkole Podstawowej imienia 
doktor Wandy Błeńskiej. Jednym 
z głównych punktów programu było 
odsłonięcie tablicy pamiątkowej 
honorowej patronki oraz uroczyste 
przekazanie nowego sztandaru. 

Na tablicy został umieszczony 
cytat z wypowiedzi doktor Wandy 
Błeńskiej: „Dobra, podobnie jak 
medycyny, trzeba uczyć się przez 
całe życie”. Szkole przekazano też 
nowy sztandar ufundowany przez 
Radę Rodziców i społeczność lo-
kalną; na boisku szkolnym towa-
rzyszyła temu cała procedura prze-
kazania sztandaru, ślubowania, 
odśpiewania hymnu szkoły. Ucznio-
wie oraz zespół taneczny „Iskierka” 
przygotowali program artystyczny 
„Niebiańskie spotkanie, czyli jak 
znalazłem receptę na szczęcie”; 
w spektaklu wykorzystano scenkę 

napisaną przez absolwenta szkoły 
Piotra Wojtkowiaka.

Joanna Christop, dyrektor Szkoły 
Podstawowej im. dr Wandy Błeń-
skiej w Niepruszewie przypomnia-
ła wydarzenia sprzed 20 lat – 17 
czerwca 2003 roku, kiedy nadano 
Zespołowi Szkolno-Przedszkolne-
mu imię patronki. Od tego czasu 
społeczność uczniowska stara się 
konsekwentnie realizować misję 
i ideały pani doktor, takie też jak ho-
nor i tradycja. 
EWA

Dofinansowanie dla ulicy 
Grobelnego

Wymiana doświadczeń

Tablica W. Błeńskiej

– Po raz kolejny budżet gminy ukie-
runkowany był na pozyskanie środ-
ków zewnętrznych, bez których nie 
byłoby możliwe zrealizowanie tak 
wielu zadań inwestycyjnych. Umo-
wy o dofinansowania, w ubiegłym 
roku, zostały podpisane na kwotę 
ponad 24 mln zł, w porównaniu do 
roku 2021 – o 11 mln zł więcej – 
mówił burmistrz.

Zgodnie z obowiązując procedu-
rą przedstawiony został między in-
nymi Raport o stanie Miasta i Gmi-
ny Buk za rok 2022, sprawozdanie 
burmistrza z wykonania budżetu za 
2022 rok wraz z informacją o stanie 
mienia komunalnego oraz opinie 
Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Poznaniu, Komisji Rewizyjnej 
i stałych komisji Rady MiG Buk. 
W głosowaniu odnośnie wotum za-
ufania dla burmistrza Pawła Adama 
udział wzięło 14 obecnych radnych, 
z tego 11 było za udzieleniem wo-
tum, 1 był przeciwny, 2 wstrzymało 
się od głosu.

Przewodniczący Rady MiG Buk 

Piotr Goroński w imieniu radnych 
pogratulował burmistrzowi Paw-
łowi Adamowi uzyskanemu abso-
lutorium i wręczył bukiet kwiatów. 
Następnie burmistrz złożył podzię-
kowania Aleksandrze Szajek, skarb-
nikowi MiG Buk; Annie Lewińskiej, 
zastępcy skarbnika MiG Buk oraz 

Aleksandrze Wawrzyniak, sekreta-
rzowi MiG Buk.

Burmistrz podziękował także 
radnym za udzielone absolutorium 
i wotum zaufania, a także swoim 
współpracownikom – za ich ogrom-
ny wkład w wykonanie zadań. 
EWA

Jednogłośne 
absolutorium 
22 czerwca odbyła się sesja Rady Miasta i Gminy Buk, podczas 
której udzielono absolutorium i wotum zaufania burmistrzowi 
Pawłowi Adamowi za wykonanie budżetu gminy Buk w 2022 
roku. Na 14 radnych obecnych na sesji (przy 1 nieobecnym) 
wszyscy byli „za”
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o godz. 16 rozpoczął się wernisaż 
malarski „obrazy wierszami ma-
lowane”. swoje dzieła prezentowa-
li: andrzej andrzejewski, tomasz 
akusz, Nadia kotkowska, Daria 
wiercich, karina wika. rozstrzy-
gnięto także dwa konkursy zorgani-
zowane przez Bibliotekę Publiczną 
w kórniku: wojewódzki konkurs 
Literacki: „czytamy szymborską” 
oraz skierowany do dzieci konkurs 
Literacki „sMs do szymborskiej” 
zatytułowany: „co nie zdarza się 
dwa razy”. Po koncercie kórnickiej 
orkiestry Dętej wystąpiła Grażyna 
szapołowska. znana z kinowych 
ekranów gwiazda przeczytała wy-
brane wiersze wisławy szymbor-
skiej przy akompaniamencie gitaro-
wym roberta Horny.

o godz. 19 na scenie pojawiła 
się Magda Umer wraz z zespołem 
i zaśpiewała największe przeboje ze 
swojego pełnego poezji repertuaru. 
artystka ubarwiła występ szeregiem 
anegdot i opowieści. Dowiedzieli-
śmy się między innymi, że pisała 
pracę magisterską o poezji szym-
borskiej, a panie tak się kiedyś za-
gadały, że noblistka nie dokończyła 
dedykacji w książce dla pani Magdy.

Na zakończenie wysłuchaliśmy 
koncertu krakowskiego barda Grze-
gorza turnaua. rozpoczął on swój 
koncert od utworu „atlantyda” 
z tekstem wisławy szymborskiej, 
która, jak się dowiedzieliśmy, nie 
przepadała za „umuzykalnianiem” 
swojej poezji. w kolejnych utwo-
rach, jak to u turnaua, poezji było 
w bród, a muzycy dodawali pięknym 
tekstom wspaniałego dźwiękowego 
tła. artysta zachęcał momentami 
publiczność do wspólnego śpiewu, 
a zadowolony z efektów zapropono-
wał zmianę nazwy miejscowości na 
„chórnik”.

Dodajmy do tego trzy łąki kwiet-
ne, które w nawiązaniu do wiersza 
szymborskiej zasiano na Prowencie 

i Drzewo Poezji, które w arboretum 
zasadziła Magda Umer i Grzegorz 
turnau.

wydarzenia związane z setną 
rocznicą urodzin wisławy szym-
borskiej w kórniku zorganizowały: 
kórnicki ośrodek kultury i wydział 
Promocji UMiG kórnik, pod pa-
tronatem wydawnictwa a5 i radia 
Nowy Świat. koncert z 2 lipca był 
też pierwszym wydarzeniem rozpo-
czętego w ten sposób Letniego festi-
walu Muzyka z kórnika, który trwać 
będzie do 13 sierpnia, w każdą nie-
dzielę o godz. 18. ŁG

KórniK

100. urodziny noblistki
wisława szymborska przyszła na świat 2 lipca 1923 roku na 
Prowencie. w setną rocznicę urodzin noblistki przy domu, 
w którym przyszła na świat, odbyło się wiele wydarzeń 
artystycznych pod hasłem „...co to takiego poezja”
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Pyra jaka jest, każdy widzi. wsa-
dzasz ją w ziemię i rośnie. ale czy na 
pewno? Naukowcy biją na alarm, że 
przy obecnym sposobie eksploatacji 
gleby pozostało nam ok. 50 corocz-
nych plonów*! współcześni 30- 
40-latkowie raczej nie odczują tego 
szczególnie mocno. ale ich dzieci 
i wnuki już tak. Nie próbujmy tego 
sprawdzać… Próbujmy to zmienić!

„Pomimo, że problemy stają się co-
raz bardziej skomplikowane, roz-
wiązania pozostają zawstydzająco 
proste.” 

Bill Mollison 
(naukowiec, wykładowca i naturali-
sta, uważany za ojca permakultury) 

zapraszamy cię do odkrywania 
i budowania nowego. co miesiąc, 
przez pełen rok, hasłowo – do sa-
modzielnego doczytania – propo-
nować będziemy kroki duże i małe,  
z zakresu ogrodnictwa, ale też „su-
rvivalu”. Dla tych, co mają ogród. 
Dla tych, którzy władają balkonami. 
Dla ciekawskich i tych, co po prostu 
lubią być „gotowi”.

LIPIEC: 
to czas zbierania plonów i ich sma-
kowania, ale to także najlepszy ter-
min na zadbanie o zbiory jesienne 
a nawet zimowe.
1. zbierając plony zostawiaj korze-
nie w ziemi, zwłaszcza te od roślin 
bobowatych. rozłożą się i zasilą gle-
bę, użyźniając ją.
2. Nie zostawiaj pustych przestrzeni 
na grządkach. Dosiewaj warzywa. 
Dbaj oto by gleba była przesłonięta, 
czy to uprawami czy to ściółką.

3. jeśli nie masz pomysłu na upra-
wy, wysiej poplon czyli zielony na-
wóz, np. facelię, gorczycę, łubin. 
w zależności od zastosowanych na-
sion, poplon nawiezie glebę azotem 
lub np. oczyści z nicieni. 
4. rozpocznij zbiór własnych na-
sion – to niesamowite, ale rośliny 
uprawiane z samodzielnie zebra-
nych nasion są silniejsze i bardziej 
przystosowane do warunków tego 
konkretnego terenu, działku!
5. BezPłatNie pozyskaj sadzonki 
na kolejne lata – to czas rozmnaża-
nia roślin przez sadzonki zielne, np. 
szałwii, bazylii, katalpy, perukowca, 
forsycji, mini kiwi, czarnego bzu, 
etc. rozmnażaj te z własnego ogro-
du lub pobieraj gałązki od znajo-
mych i sąsiadów.
6. stosuj uprawę pojemnikową wa-
rzyw – nie zjedzą ich ślimaki a prze-
niesione na zimę do domu będą 
źródłem świeżej zieleniny. rośliny 
w pojemnikach należy częściej pod-
lewać.

i pamiętaj, że „wszystkie problemy 
tego świata można rozwiązać w ogro-
dzie.” 

Geoff Lawton 
(edukator permakulturowy)

Daria i Maciej
a jeśli masz pytania lub chciałbyś 
dopytać  o szczegóły jesteśmy tutaj: 
permakultura.maliniec@gmail.com

*Prognoza FAO wydana w grudniu 
2014 r. „jeśli bieżące tempo degra-
dacji gleb nie zostanie zatrzymane, 
to w przeciągu 60 lat na świecie znik-
nie uprawna warstwa gleby, zdolnej 
do wydawania plonów.

Zanim zjemy ostatnią pyrę

o kórniku czytaj także na  
naszglospoznanski.pl
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Zarośnięta gleba nie traci swej żyzności i nie przesycha tak łatwo. 
Na małym terenie rośną razem drzewka owocowe, warzywa i kwiaty, 
byliny oraz krzewy owocowe i zioła. 
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10 Kostrzyn

Po zakończeniu prac ziemnych roz-
poczęto montaż tężni solankowej na 
Placu kurdeszowym w kostrzynie

inwestycja jest finansowana 
z Programu inwestycji strate-
gicznych w ramach rządowego 
Funduszu Polski ład. obejmuje 
również utworzenie lub moderni-
zację terenów rekreacyjnych i ak-
tywności w miejscowościach: Guł-
towy, siekierki, trzek, węgierskie, 
wiktorowo i Glinka Duchowna (ul. 

słowackiego). Ponadto, place za-
baw w sołectwach: ługowiny, ska-
łowo, czerlejnko, Gwiazdowo oraz 
w kostrzynie zostaną wyposażone 
w nowe elementy.  otwarcie tężni 
solankowej dla mieszkańców odbę-
dzie się w sobotę, 22 lipca, podczas 
iii Festiwalu kulinarnego w ko-
strzynie. już dziś zapraszamy! WB

Tężnia 
solankowa 

20 czerwca 40. najlepszych uczniów 
z gminy kostrzyn w ramach nagro-
dy za swoje wybitne wyniki w szkole 
pojechało na zorganizowaną przez 
wydział oświaty, Promocji i spor-
tu Urzędu Miejskiego w kostrzynie 
wycieczkę. 

Uczniowie na wystawę History-
Land zorganizowaną na MtP udali 
się pociągiem kolei wielkopol-
skich. Na miejscu mogli podziwiać 
wiele budowli z ponad miliona kloc-
ków LeGo® prezentujących 1000 
lat historii Polski. oprócz zwiedza-
nia ekspozycji uczestnicy wycieczki 
wzięli udział w warsztatach przy 
wykorzystanie klocków LeGo® 
o tematyce: „ciekawe postacie hi-
storyczne”. 

Po zwiedzeniu wystawy ucznio-
wie udali się na krótki spacer przez 
rondo kaponiera, ulicami Św. Mar-
cin i Dworcową. Następni wyru-
szyli koleją w podróż powrotną do 

kostrzyna, skąd z przystanku PkP 
pojechali autobusem kostrzyńskiej 
komunikacji Publicznej linii 461. 
z ronda im. józefa wadyńskiego 
uczniowie przeszli się do restaura-
cji Domowe Pielesze, gdzie czekał 
na nich nie tylko obiad i deser, ale 
spotkanie z burmistrzem gminy 
kostrzyn szymonem Matyskiem, 

który wraz z zastępcą waldemarem 
Biskupskim pogratulował wyników 
w nauce, życząc kolejnych sukce-
sów oraz udanych wakacji. Gościem 
specjalnym spotkania był także 
niedawny mistrz Polski juniorów 
starszych z Lechem Poznań, miesz-
kaniec kostrzyna wojciech Mońka. 
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Nagrodzeni wycieczką

Po zakończeniu prac ziemnych 
rozpoczęto montaż tężni solankowej na 
Placu kurdeszowym w kostrzynie

5 lipca w Parku Miejskim odbył się 
Festiwal kolorów Holi i Baniek My-
dlanych oraz iii kostrzyński Bieg 
kolorów. w samym biegu podzie-
lonym, na sześć startów w ramach 
rożnych kategorii wiekowych wzię-
ło udział ok. 250 uczestników. Na 

wszystkich uczestników czekały oka-
zjonalne medale, woda oraz atrakcje 
w postaci wielu wyrzutów kolorów, 
baniek mydlanych czy dmuchanych 
plac zabaw. kolejny kolorowy bieg 
odbędzie w siekierkach, 17 sierpnia, 
zapisy już trwają! ŁS 
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Bieg Kolorów 
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o gminie kostrzyn czytaj także na 
naszglospoznanski.pl

oGłoszeNie



11
nr 255 / 10 LIPCA 2023

nowił wyróżnić 3 uczniów szkoły 
Podstawowej w  stęszewie, którzy 
otrzymali tytuł laureata iii miejsca 
w  wojewódzkim konkursie eko-
logicznym pn. „cztery pory roku 
oze”. a byli nimi: witold woroch, 
oleg jarmużek oraz tomasza wo-
roch.

stęszew niewątpliwie może po-
szczycić się jedną z lepszych drużyn 
w  wielkopolsce w  minisiatkówce 
dziewcząt. reprezentacja druży-
ny Uks Dwójka stęszew w  ostat-
nim czasie wywalczyła 3 miejsce 
w  Finale Mistrzostw wielkopolski 
w  siatkówce szkół Podstawowych 
w  ramach igrzysk Dzieci oraz 4 
miejsce w  Mistrzostwach wielko-
polski w Minisiatkówce w kategorii 
czwórki. sukces ten wywalczyły: 
agata Mydlak, aleksandra Przyby-
ła, aleksandra kaczmarek, sonia 

szymkowiak, Maria Frąckowiak, 
rozalia Brzostowska, Dominika 
Furmańska, zuzanna Borowska, 
zuzanna Gorońska, ewa kunc, zu-
zanna kwiatkowska. opiekunem 
drużyny jest Dagmara Grąs.

Burmistrz gminy stęszew do-
cenił również ogromne sukcesy 
dzieci i  młodzieży trenujących ta-
ekwoNDo oLiMijskie. a  były 
w śród nich:

Martyna Derda, Mateusz Fercz, 
kacper Nowak, amelia Frąckowiak, 
Maria Bogaczyk, joanna Bogaczyk, 
zuzanna Pietrzyk oraz Dawid cie-
niawa trenerem drużyny jest to-
masz Gorwa.

wyróżniona została również Li-
lianna łubińska, która na co dzień 
trenuje i zdobywa liczne osiągnięcia 
sportowe w  dziedzinie taekwondo 
olimpijskie w  klubie sportowym 

azs awF w Poznaniu.
za liczne osiągnięcia i  reprezen-

towanie naszej małej ojczyzny na 
arenie krajowej, Burmistrz Gminy 
stęszew wyróżnił zawodników sek-
cji Młodzików Hokeja na trawie 
- rocznik 2009/2010/2011. a  są 
nimi: jan snela, edward iwański, 
Paweł łukowski, Mateusz Golec, 
jakub Nowak, kacper kurzawa, 
eryk tabaka, Bartosz korytowski, 
tymon cykowiak, adam waliszak, 
Mikołaj chróst, Grzegorz iwański. 
kerownikiem sekcji hokeja ks Lip-
no jest rafał snela.

Następnie rozstrzygnięto kon-
kurs na najpiękniejszy ogród.

Główną ideą konkursu „Mój 
piękny ogród” było nagrodzenie 
ogródków, które znajdują się z przo-
du posesji i swoim wyglądem stroją 
przestrzeń publiczną.

zgłoszone ogródki zostały „od-
wiedzone” przez komisję konkurso-
wą, która biorąc pod uwagę ogólne 
wrażenia estetyczne, układ kom-
pozycyjny, dobór roślin itp. posta-
nowiła docenić i  przyznać 3 tytułu 
laureata i jedno wyróżnienie.

tytuł laureata otrzymały:
Marta janecka, ewa krym oraz 

aneta Poloszyk.
wyróżnienie zobyła:
Małgorzata Matecka.
jak co roku, nie mogło zabraknąć 

również podsumowania zawodów 
wędkarskich dla dzieci i młodzieży, 
które odbyły się 18 czerwca nad je-
ziorem Lipno.  oto wyniki:

w kategorii członkowie Pzw:
iii miejsce – szymon sobieraj,
ii miejsce – Bartosz Ślęga,
i miejsce otrzymuje 
– eryk węcławek.
w kategorii 

zawodnicy niezrzeszeni:
iii miejsce – Bruno Bąkowski,
ii miejsce – zuzanna krawiec,
i miejsce otrzymuje 
– kinga Brodowska.
z okazji „Święta stęszewa 

2023” Polski związek Hodowców 
Gołębi Pocztowych oddział Lu-
bońsko - Mosiński pod patronatem 
burmistrza gminy stęszew zor-
ganizował lot gołębi pocztowych 
o mistrzostwo stęszewa z miejsco-
wości GeNtHiN (Niemcy – śred-
nia odległość do gołębnika 320 
km). w  zawodach brało udział 49 
hodowców i ich 1970 gołębi. ii wi-
cemistrzem gminy stęszew na rok 
2023 został Mirosław Marcinkow-
ski z  Dębienka, i wicemistrzem 
– arkadiusz Podeszwa z  łodzi, 
a mistrzem jacek tomaszewski 
z wronczyna,

Następnie przyszedł długo ocze-
kiwany moment – koncerty gwiazd. 
Pierwszego dnia Święta stęszew 
wystąpił Baranovski oraz Patrycja 
Markowska. sobotni wieczór za-
kończyła zabawa taneczna z Dj.

Niedzielne świętowanie rozpo-
częło się również o  godz. 12:00. 
tego dnia, tradycyjnie, atrakcje dla 
najmłodszych przygotowały gmin-
ne instytucje kultury: Muzeum 
regionalne, Dom kultury oraz 
Biblioteka Publiczna. Nie zabrakło 
zakręconych animacji dla dzieci 
ze  sceny. Uśmiech mieszkańców 
nie schodził z  ich twarzy, a głośna 
reakcja świadczyła o  dobrej zaba-
wie. zwieńczeniem dwudniowych 
obchodów Święta stęszewa był 
bez wątpienia koncert Urszuli oraz 
akcent muzyki klubowej w  wyko-
naniu GroMeeGo z  wokalistką 
Martą  Gałuszewską. Red

stęszEw 

od godz. 12 każdego dnia na uczest-
ników imprezy czekało Miasteczko 
Food truck oraz liczne atrakcje dla 
najmłodszych jak np. wesołe mia-
steczko.

Pierwszego dnia świętowania, 
najmłodsi uczestnicy, wraz ze  swo-
imi rodzinami mogli wziąć udział 
w  licznych konkursach i  zabawach 
w ramach wioski sportu. zorganizo-
wany został turniej szachowy o Pu-
char Burmistrza Gminy stęszew.

oficjalne, uroczyste otwarcie 
Święta stęszewa nastąpiło w  so-
botę po południu. wtedy też swoje 
umiejętności zaprezentował klub 
taekwondo olimpijskie Dragon, 
prowadzony i założony przez toma-
sza Gorwę. Na stęszewskiej scenie 
wystąpiły również młode wokalistki 
z gminy stęszew: Dominika kalem-
ba i anna tchorzewska.

tuż przed koncertami nastąpił 
bardzo ważny moment. Burmistrz 
gminy stęszew postanowił wyróżnić 
najzdolniejszych uczniów z  gminy 
stęszew, których to rady Pedago-
giczne szkół nominowały do wy-
różnień za szczególne osiągnięcia 
w  dziedzinie sportowej i  artystycz-
nej. i tak, nagrodę za:

- szczególne osiągnięcia sportowe 
w  szermierce otrzymuje – sophie 
Fechner z zespołu szkolno – Przed-
szkolnego w jeziorkach,

- szczególne osiągnięcia sportowe 
w pływaniu otrzymuje – zofia Figiel 
z zespołu szkolno – Przedszkolne-
go w jeziorkach,

- szczególne osiągnięcia arty-
styczne w  dziedzinie muzyki otrzy-
muje – anna tchorzewska z  ze-
społu szkolno – Przedszkolnego 
w jeziorkach,

- szczególne osiągnięcia arty-
styczne w  dziedzinie muzyki otrzy-
muje – julia Bartczyszyn z zespołu 
szkolno – Przedszkolnego w jezior-
kach,

- szczególne osiągnięcia sportowe 
w halowej piłce nożnej otrzymuje  - 
Mateusz krupa z  zespołu szkolno 
– Przedszkolnego w strykowie,

- szczególne osiągnięcia arty-
styczne w dziedzinie folkloru otrzy-
muje – aleksandra kęska z zespołu 
szkolno – Przedszkolnego w  stry-
kowie,

- szczególne osiągnięcia sportowe 
w  piłce ręcznej – otrzymuje antoni 
tkaczyk ze  szkoły Podstawowej 
w stęszewie,

- szczególne osiągnięcia arty-
styczne w  dziedzinie muzyki otrzy-
muje – Hanna Pułkownik ze szkoły 
Podstawowej w stęszewie,

- szczególne osiągnięcia arty-
styczne w dziedzinie sztuk plastycz-
nych otrzymuje – emilia Librowska 
ze szkoły Podstawowej w stęszewie,

- szczególne osiągnięcia arty-
styczne w  dziedzinie sztuk pla-
stycznych otrzymuje – aleksandra 
karolczyk ze  szkoły Podstawowej 
w stęszewie.

Burmistrz gminy stęszew posta-
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tegoroczne Święto stęszewa odbyło się przy hali widowiskowo – sportowej, 24 – 25 czerwca. Nie 
brakowało atrakcji artystycznych, sportowych, smacznego jedzenia oraz zabaw dla najmłodszych 
i tych nieco starszych

Święto Stęszewa 2023

Wyciąg z ogłoszenia BURMISTRZA 
GMINY  STĘSZEW

o  drugim przetargu ustnym na sprzedaż niezabudowanej nieruchomości  
położonej w Strykowie przy ul. Przemysłowej

Dane dotyczące nieruchomości:

Nr działki Powierzchnia Nr K.W. Cena wywoławcza 
netto Wadium Postąpienie 

675/1 1.8338ha PO1S/00048521/2 1300.000,00zł 130.000,00zł 13.000,00zł

Do wylicytowanej w przetargu ceny doliczony zostanie podatek VAT w wysokości 23%.  
Nieruchomość obciążona jest umową dzierżawy obowiązującą do dnia 31.07.2023r.  
Nieruchomość niezabudowana, wykorzystywana rolniczo.  
Przetarg  odbędzie się  w dniu 15 września 2023r. o godz. 9:00 w Sali Sesyjnej Urzędu Miejskiego 
Gminy Stęszew ul. Poznańska 11.  
Wadium należy wnieść do dnia 12 września 2023r. na konto Urzędu nr 10 9048 0007 0027 3550 6000 
0004 GBS w Mosinie O/ Stęszew. 
Zgodnie z uchwałą nr XII/129/2003  Rady Miejskiej Gminy Stęszew z dnia 29 grudnia 2003r. w sprawie 
zmiany miejscowego planu ogólnego zagospodarowania przestrzennego gminy Stęszew (Dz.Urz. Woj. 
Wlkp z dnia 24 lutego 2004r. Nr 21, poz. 606) działka znajduje się na obszarze przeznaczonym pod 
-  AG 6 - tereny działalności gospodarczej. 
Pełna treść ogłoszenia zamieszczona została na stronie internetowej BIP Urzędu Miejskiego Stęszew 
www.steszew.pl

Szczegółowe informacje można uzyskać w Urzędzie Miejskim Gminy Stęszew, ul. Poznańska 11, tel. 
61/8197-149, mail- geodeta@steszew.pl

oGłoszeNia

BURMISTRZ GMINY STĘSZEW 

informuje, że do publicznej wiadomości, na okres 21 dni wywieszone zostało 
w siedzibie Urzędu,         Zarządzenie Nr 473 Burmistrza Gminy Stęszew z dnia   
16 czerwca 2023r. w sprawie uchylenia Zarządzenia Nr 471 Burmistrza 
Gminy Stęszew z dnia 6 czerwca 2023r.   
Szczegółowych informacji udziela Urząd Gminy Stęszew pod nr tel. 61/ 8 197 149,  mail: geodeta@steszew.pl

BURMISTRZ GMINY STĘSZEW 

informuje, że do publicznej wiadomości, na okres 21 dni wywieszony został 
w siedzibie Urzędu, wykaz nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży   
stanowiący  załącznik do Zarządzenia Nr 475 Burmistrza Gminy Stęszew  
z dnia 19 czerwca 2023r.  
Szczegółowych informacji udziela Urząd Gminy Stęszew pod nr tel. 61/ 8 197 149,  mail: geodeta@steszew.pl 

BURMISTRZ GMINY STĘSZEW 

informuje, że do publicznej wiadomości na okres 21 dni wywieszony został 
w siedzibie Urzędu wykaz nieruchomości przeznaczonej do wydzierżawienia,  
stanowiący załącznik do Zarządzenia Nr 476 Burmistrza Gminy Stęszew 
z dnia 26 czerwca 2023 r.  
Szczegółowych informacji udziela Urząd Gminy Stęszew pod nr tel. 61/ 8 197 149,  mail: geodeta@steszew.pl 
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12 doPiEwo 

60 dzieci ukończyło w czerwcu 
pierwszą turę kursu pływania. Był 
on przeznaczony dla uczniów z klas 
drugich szkół podstawowych z tere-
nu dopiewskiej gminy. Urząd Gmi-
ny Dopiewo pozyskał na projekt 
„PłYwaĆ kaŻDY UMie – nauka 
pływania w Gminie Dopiewo” 30 
tys. zł z Ministerstwa sportu i tury-
styki - Funduszu zajęć sportowych 
dla Uczniów - Programu Powszech-
nej Nauki Pływania „UMieM PłY-
wac”. koszt całego przedsięwzię-
cia wynosi 66 tys. zł. 

każdy uczestnik uczył się pływać 
przez 20 godzin. Potrafi przepłynąć 
basen kraulem i strzałką oraz wsko-
czyć do wody „na bombę”. Dzie-
ci poznały zasady bezpiecznego 
zachowania nad wodą, przydatne 
w czasie wakacji. 

Projekt nauki pływania adreso-
wany jest do dzieci uczęszczających 
do klas drugich szkół podstawo-
wych z gminy Dopiewo. jego celem 
jest upowszechnianie aktywności 

fizycznej wśród dzieci, urozmaice-
nie im czasu wolnego, nabycie pod-
stawowych umiejętności pływania 
i doskonalenie technik pływackich. 
zajęcia odbywały się na pływalni 
tarnowskie termy. Druga tura kur-
su ruszy w październiku tego roku.
Aneta Sobczak

Pływać każdy umie 
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zmiany zapoczątkowało zwycię-
stwo projektu zgłoszonego przez 
mieszkańców tego sołectwa w Do-
piewskim Budżecie obywatelskim 
w 2019. rok później wyrównano, 
oczyszczono i ogrodzono teren za 
budynkiem świetlicy, wykonano 
alejki o nawierzchni bitumicznej 
oraz utwardzenie pod ławki i stół 
do ping-ponga, zamontowano nowe 
ławki i kosze na śmieci, przeniesio-
no trampolinę. 

w 2021 r. postawiono lampy, 
uporządkowano kolejną część te-
renu i posadzono rośliny. Położono 
bezpieczną nawierzchnię pod nowy 
plac zabaw, gdzie przeniesiono 
urządzenia z wcześniejszej lokali-
zacji placu i z siłowni zewnętrznej. 
strefa zyskała nowe urządzenia: 
street workout i tyrolkę. 

Park jest bogatszy o kolejne alejki 
i lampy w trzecim etapie moderniza-
cji, przypadającym na ten rok. za-
montowano ławki, drewnianą kład-
kę i kosze. Urząd Gminy Dopiewo 
pozyskał na ten cel dodatkowe 38 
tys. zł z Programu rozwoju obsza-
rów wiejskich na lata 2014-2020, 
w ramach operacji pn. „zagospoda-
rowanie parku wiejskiego w Gołu-
skach w gminie Dopiewo”.

równocześnie Gminny ośrodek 
sportu i rekreacji w Dopiewie za-
dbał o to, by sąsiadujące ze świetlicą 
i parkiem boisko otrzymało nowe 
oblicze. Ma nie tylko nową, trawia-
stą nawierzchnię, ale i bramki, try-
buny, wiaty dla zawodników.  

to nie koniec zmian. jeszcze 
w tym roku, w kolejnym etapie zo-

staną wykonane ścieżki żwirowe 
i ogrodzenie od strony ul. Polnej. Na 
placu zabaw zamontowane zostaną 
dodatkowe urządzenia. Uporządko-
wana zostanie pozostała zieleń. 

łączne nakłady na modernizację 
otoczenia świetlicy, które zachęca 
do odwiedzin wiejskiej wyniosły 
w ciągu 4 lat ponad 500 tys. zł. 

Dziś można dostrzec, że powstało 
miejsce, które zachęca mieszkań-
ców w każdym wieku do odwiedzin. 
Michał Juskowiak

Przestrzeń wspólna 
w Gołuskach 
otoczenie świetlicy wiejskiej w Gołuskach służy integracji 
społecznej, wypoczynkowi, zabawie i aktywności sportowej. 
W ciągu kilku lat powstał park, plac zabaw i boisko

informacji z gminy Dopiewo 
szukaj także na

naszglospoznanski.pl

czerwony, zielony i niebieski - to 3 
szlaki rowerowe na terenie gminy 
Dopiewo, liczące łącznie 60 km. ich 
oznakowanie zostało odnowione tuż 
przed wakacjami, bo poprzednie pa-
miętało jeszcze 2011 r. teraz łatwiej 
dojechać do miejsc, które chcemy 
odwiedzić, jadąc przez gminę Do-
piewo jednośladem. 

Najdłuższy jest szlak czerwony, 
który liczy ok. 36 km. jadąc tą trasą 
można odwiedzić niemal wszyst-
kie miejscowości gminy Dopiewo 
i zobaczyć jej atrakcje turystycz-
ne. szlak ten w części pokrywa się 
z „dużym pierścieniem rowero-
wym” dookoła Poznania. Ponadto 
odnowiono oznakowanie dwóch 
szlaków łącznikowych: niebieskie-
go (liczącego ok. 17,5 km) i zielo-
nego (liczącego ok. 9 km). Pozwa-
lają one dotrzeć m.in. do dworców  
kolejowych i zintegrowanych wę-
złów Przesiadkowych w Dopiewie 
i Palędziu.

trzymając się tras dojedziemy 

m.in. na owocową Plażę w zboro-
wie, Bagno trzcielińskie, Źródełko 
Żarnowiec, szlak Pamięci Naro-
dowej wiosną – na pola tulipano-
we. Podczas wycieczki rowerowej 
można poszerzyć wiedzę na temat 
gminy, jej walorów historycznych 
i przyrodniczych. wzdłuż tras zlo-
kalizowane są przystanki rowerowe 
i skwerki edukacyjne. korzystając 
z tablic informacyjnych poznamy 
m.in. historię pałaców w konarze-
wie, Dąbrówce i więckowicach, 
kilku kościołów, w tym poewan-
gelickiego w  zakrzewie, Bazaru 
w  Dopiewie, lokalnych bohaterach 
– ppłk. andrzeja kopy, o. Mariana 
Żelazka, ks. stanisława kozierow-
skiego. Dowiemy się o czarnym bo-
cianie, DoP i ewo, czy wydobyciu 
żwiru w  Dąbrowie. każdy znajcie 
po drodze coś interesującego dla 
siebie. 

koszt odnowienia oznakowania 
szlaków wyniósł ponad 13 tys. zł
Michał Juskowiak
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Oznakowane 
na nowo szlaki
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doPiEwo 

Nabiera kształtów teren rekreacyjny 
w skórzewie przy ul. Figowej. Na 
jego zagospodarowanie Gmina Do-
piewo przeznaczyła prawie 4 mln zł.

już widać pergolę, wiatę, sce-
nę z ekranem do projekcji filmów, 
plac z szachownicą dla amatorów 
gry królewskiej w plenerze. Na 
powierzchni 5,5 tys. m² będą wy-
tyczone ścieżki parkowe. Powsta-
ną dwa place zabaw - muzyczny 
i edukacyjny, street workout, ścież-
ka sensoryczna, stacja food track 
i fontanna. Postawione zostaną 
ławki, leżaki, stojaki na rowery 
i kosze na śmieci. teren będzie 
wyposażony w oświetlenie i mo-
nitoring, co zapewnić ma bezpie-
czeństwo.

Projekt przewiduje obsadzenie 
„Figowego zakątka” ponad tysią-
cem roślin. odwiedzający go od-
najdą ukojenie w zieleni 105 drzew, 
621 krzewów, 57 traw ozdobnych, 
a także setek bylin i innych roślin. 
ich uwagę przyciągną z pewnością 
kwiaty. Pielęgnacji roślin sprzyjać 
będzie system nawadniania.  

zakończenie prac i oddanie do 
użytku zaplanowano na listopad 
tego roku. wykonawcą „Figowego 
zakątka” w skórzewie dla gminy 
Dopiewo jest firma Progres z Lesz-
na. JB, AM Fo
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Figowy Zakątek w Skórzewie

Prace instalacyjne mają zakoń-
czyć się za rok, w lipcu 2024 r. to 
największa nominalnie inwestycja 
gminy Dopiewo. oczyszczalnia 
w Dąbrówce była wcześniej roz-
budowywana w latach 2013-2014. 
jej kolejne powiększenie stało się 
niezbędne w związku z dynamicz-
nym przyrostem liczby mieszkań-
ców w ostatnich latach i prognoza-
mi, dotyczącymi napływu nowych 
mieszkańców w latach kolejnych. 

im więcej mieszkańców, tym więcej 
ścieków. oczyszczalnia ta obsługu-
je: Dąbrówkę, Dąbrowę, Gołuski, 
Palędzie, zakrzewo, część Dopiew-
ca i skórzewa. 

większość nakładów finan-
sowych pokryje gmina Dopiewo 
z własnego budżetu. rozbudowa 
kosztować ją będzie 43,5 mln. zł. 
rządowy Fundusz inwestycji Lokal-
nych zdecydował się w 2020 r. dofi-
nansować to strategiczne dla gminy 

przedsięwzięcie jedynie 2,4 mln zł 
pochodzących z Funduszu Przeciw-
działania coViD-19 dla jednostek 
samorządu terytorialnego. wyko-
nawcą obiektów oczyszczalni dla 
gminy Dopiewo jest firma Miko-
-tecH sp. z o.o. z łazisk Górnych.  
Michał Juskowiak

Oczyszczalnia 
większa o 43 miliony Blisko 9 mln. zł kosztować będzie 

gminę Dopiewo budowa ul. Mali-
nowej, łączącej Dąbrówkę z Palę-
dziem. Powstanie jezdnia z chod-
nikiem z betonowej kostki i kanał 
deszczowy z drenażem na ulicy Ma-
linowej, będącej w 80 procentach 
drogą szutrową, i podobnych do niej 
ulicach w sąsiedztwie. Moderniza-
cja obejmuje dodatkowo wykonanie 
miejsc parkingowych i podziemne-
go zbiornika retencyjnego. 

Prace drogowe pierwszego eta-
pu potrwają do stycznia przyszłego 
roku i kosztować będą 4,8 mln. zł.  
obejmują one  ulicę Malinową (na 

odcinku od szkoły Podstawowej im. 
kawalerów orderu Uśmiechu do 
ul. oliwkowej), ulicę Modrzewiową 
(na odcinku od ul. oliwkowej do 
ul. jeżynowej), ulicę jeżynową (na 
odcinku od ul. Modrzewiowej do ul. 
Malinowej) oraz łącznik pomiędzy 
ul. Modrzewiową a ul. Malinową. 

Drugi etap budowy, wyceniony na 
4 mln. zł, ma zakończyć się w maju 
2024 r. Dotyczy on ulicy Malinowej 
(od ul. oliwkowej do ul. wrzosowej) 
i ulicy wrzosowej (od ul. Malinowej 
do ul. Leśnej). 

wykonawcą dla gminy Dopiewo 
jest firma Perfecta z komornik. MJ
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Malinowa 
z prawdziwego zdarzenia

oczyszczalnia ścieków w Dąbrówce po rozbudowie zwiększy 
swoją przepustowość do 3700 m3/d. Na ukończeniu są prace 
budowlane
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Mieszkańcy Dąbrowy zyskali nowe 
miejsce spotkań – świetlicę wiej-
ską, której brakowało. odbywać się 
w niej będą m.in. spotkania rady 
sołeckiej, klubów, koła gospodyń 
wiejskich. Ma być to przestrzeń 
sprzyjająca inicjatywom i aktywno-
ści społecznej.

Budynek już stoi, trwają prace 
wykończeniowe. zagospodarowany 
zostanie również teren wokół świe-
tlicy. koszt inwestycji to 2 mln. zł. 
Urząd Gminy Dopiewo pozyskał na 
nią blisko 50-procentowe dofinan-
sowanie z rządowego Funduszu 
Polski ład – Program inwestycji 
strategicznych.

Budynek z lotu ptaka ma kształt 
litery t jak tęczowa, bo przy ta-
kiej ulicy znajduje się świetlica. to 
obiekt parterowy, przystosowany 

do swobodnego korzystania przez 
osoby niepełnosprawne - posiada 
pochylnię i bezprogowe wejście. 
jego powierzchnia użytkowa wyno-
si ok.  201  m².  wewnątrz znajdują 
się:  sala spotkań,  szatnie,  toale-
ty, hol, kuchnia, magazyn, pomiesz-
czenie gospodarcze i kotłownia. 
Bryłę zamykają od góry dwa dwu-
spadowe, przecinające się dachy.

zakończenie budowy i otwar-
cie dla mieszkańców zaplanowane 
jest na sierpień 2023 r. MJ, AM

Fo
t.

 M
ic

H
a

ł 
jU

sk
o

w
ia

k

Świetlica w Dąbrowie

o gminie Dopiewo czytaj także na 
naszglospoznanski.pl
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O tym, że zaśpiewasz w Dopie-
wie wiedzieliśmy kilka miesięcy 
temu. W międzyczasie stałeś się 
popularny i lista miejscowości, 
w których będziesz w tym roku 
koncertował, zrobiła się długa. 

- wszystko nabrało prędkości po 
programie „twoja twarz brzmi 
znajomo”. Mamy za sobą kilka 
koncertów, m.in. w opolu, sopocie 
i warszawie. zaczynaliśmy w maju 
w Mikołajkach, tydzień temu gra-
liśmy w sosnowcu. Przed nami co 
najmniej kilkanaście koncertów, ile 
dokładnie – nie wiem, bo zaintere-
sowanie jest spore. Przemierzamy 
Polskę wzdłuż i wszerz. Polki i Pola-
cy chcą słuchać oskara cymsa, co 
mnie bardzo cieszy.

Skąd się wziąłeś? Jaka była Twoja 
droga na scenę?

- Pochodzę z niedużego miasta 
Nowe w województwie kujawsko 
-pomorskim. w takich miejscowo-
ściach chór, dom kultury, szkoła 
i kościół są miejscami, w których 
najczęściej przygoda ze śpiewaniem 
się zaczyna. ja bakcyla złapałem, 
gdy jako dziecko towarzyszyłem 
babci w jej próbach chóru ko-
ścielnego. Śpiewałem w domu 
do teledysków. Potem na apelach 
szkolnych, w chórze renesansowym 
i w zespole kościelnym. Podczas 
studiów ośmieliłem się umieszczać 
filmiki z nagraniami śpiewanych 
przeze mnie piosenek w mediach 
społecznościowych. tak „poka-
załem się światu” i dzięki temu 
zostałem dostrzeżony przez mojego 
menedżera Dominika Borkowicza. 

Widząc Ciebie na scenie, odnosi 
się wrażenie, że lubisz występy na 
żywo. Czujesz się na niej, jak ryba 
w wodzie. Masz dobry kontakt 
z publicznością.

- to mój pierwszy sezon koncer-
towy. Nie miałem wcześniej tego 
rodzaju doświadczeń, ale zdążyłem 
polubić to wszystko, co wiąże się 
„byciem w trasie” i występami. 
Dużo przyjemności sprawia mi, 
gdy widzę, jak publiczność śpiewa 
ze mną moje piosenki i się dobrze 
z nami bawi. Podróżowanie bywa 
męczące, zwłaszcza gdy z dnia na 
dzień musimy przejechać kilkaset 
kilometrów, bo trzeba wcześnie 
wstać, by o czasie pojawić się na 
próbie, ale wieczór nam ten trud 
w pełni wynagradza. Publiczność 
reaguje żywiołowo. jest super 
i mam nadzieję, że tak będzie dalej.

Jak trafiłeś na ścieżkę dźwiękową 
hitu filmowego Netflixa?

- Dzięki menedżerowi, który zabrał 
mnie do chłopaków z Hotelu to-
rino, Patryka kumóra i Dominica 
Buczkowskiego - wojtaszka, którzy 
tworzyli ścieżkę  dźwiękową do 

filmu „365 dni – ten dzień”. Dosta-
łem propozycję zaśpiewania ballad 
„My girl” i „all i have” i przyjęli-
śmy tę propozycję. Film ten stał 
się przebojem Netflixa, a w ślad za 
tym – popularne stały się piosenki 
zaśpiewane przeze mnie. spodo-
bały się nie tylko w Polsce, ale i na 
świecie.  Mają w sumie prawie 13 
milionów odsłon na spotify.     

Całkiem dobrze sobie radzą rów-
nież Twoje śpiewane po polsku 
piosenki: „Daj mi znać”, „Nic 
więcej”, „Niech mówią”. Również 
mają wiele milionów odtworzeń. 
Jaki jest Twój przepis na przebój? 

- Nie mam uniwersalnej receptury, 
która gwarantowałaby piosence 
popularność. Podczas tworzenia 
piosenek, staram się dołożyć swoje 
trzy grosze. Poza tym polegamy na 
profesjonalistach. Gramy i śpiewa-
my to, co lubimy i tak, jak lubimy. 
Dobrze się składa, że publiczności 
podoba się to, co nam. występuje 
więc swego rodzaju zbieżność mię-
dzy naszymi gustami a oczekiwa-

niami publiczności. 

Czy wolisz słuchać muzy-
kę  za pośrednictwem serwisów 
streamingowych czy z płyt?

- jestem streamingowcem, korzy-
stanie z platform jest wygodne. 
Posiadanie i odtwarzanie płyt jest 
dla mojego pokolenia trochę „old-
schoolowe”, ale jest też wyrazem 
szacunku dla twórcy. Płyt przez 
jakiś czas nie kupowałem, czego 
trochę żałuję. od pewnego czasu 
nadrabiam zaległości - moja kolek-
cja nie jest może duża, ale rośnie.

Jacy są Twoi idole? Do kogo 
muzycznie, artystycznie jest Tobie 
najbliżej?

- od lat inspiruje mnie shawn Men-
des, którego piosenki bardzo lubię. 
ale nie tylko. wpadła mi też w ucho 
ostatnia płyta justina Biebera.

Między innymi w niego wcieliłeś 
się w programie „Twoja twarz 
brzmi znajomo”. Wygrałeś to te-

lewizyjne show. Czy udział w nim 
spełnił Twoje oczekiwania?

- oczywiście. za dużo się po 
tym udziale nie spodziewałem. 
chciałem po prostu dobrze się 
zaprezentować. oglądałem wcze-
śniejsze edycje i muszę przyznać, że 
obserwując występy z fotela przed 
telewizorem, nie ma się pojęcia, 
ile wysiłku trzeba włożyć i czasu 
poświęcić, by śpiewem i wyglądem 
upodobnić się do oryginału. trzeba 
było zmienić brzmienie głosu. 
Poddać się czasochłonnej charak-
teryzacji. Nakładanie maski trwało 
na przykład aż 5 godzin. Połączenie 
śpiewu z tańcem i aktorstwem, 
było dla mnie wyzwaniem niestan-
dardowym, ale lubię wychodzić ze 
strefy komfortu. to była prawdzi-
wa szkoła życia. Bardzo dużo się 
podczas tego programu nauczyłem. 
chodzi o umiejętności, które teraz 
procentują, gdy wychodzę na scenę. 
Nie myślałem, że w tak krótkim 
czasie można zrobić tak wiele. Poza 
tym poznałem fantastycznych ludzi 
– trenerów, jurorów i uczestników. 
atmosfera w programie była przy-
jazna i bardzo mile wspominam 
ten czas. 

Co pomyślałeś, kiedy padła 
propozycja, by wziąć udział w tym 
programie?

- Nie obyło się bez obaw. wiedzia-
łem, że udział w telewizyjnym show, 
cieszącym się dużą oglądalnością, 
jest dla mnie szansą na przedsta-
wienie się szerszej publiczności. 
zdawałem sobie sprawę, że łatwo 
nie będzie, ale podniosłem rękawi-
cę. a że przy okazji wygrałem… tak 
wyszło, choć początek wcale na to 
nie wskazywał.

W czyje buty wchodziło się naj-
trudniej? 

- Najbardziej stresujący był pierw-
szy występ, kiedy musiałem wcielić 
się w Bartka wronę i zaśpiewać 
jego piosenkę. Potem poczułem 
wiatr w żagle. Najwięcej pracy 
miałem wokalnie z eminemem, ze 
względu na ilość tekstu. słów, które 
miałem tu do wyśpiewania było 
więcej niż we wszystkich pozosta-
łych występach razem wziętych. 
trzeba było też trzymać tempo. 
Poszło całkiem dobrze. chwalili 
mnie kilka razy jurorzy, którzy są 
autorytetami w swoich dziedzinach, 
więc te komplementy były dla mnie 
bardzo miłe. Niełatwe do odegra-
nia, a przy tym do zaśpiewania były 
role Meghan trainor i kasi kowal-
skiej. ale najtrudniejsza aktorsko 
była dla mnie Lana del ray, bo 
musiałem sobie poradzić na scenie 
w wysokich szpilkach, co było dla 
mnie nie lada wyzwaniem, bo pró-
bując ustać i zatańczyć, musiałem 
przy okazji dobrze zaśpiewać jej 
piosenkę. 

Wygrałeś program „Twoja twarz 
brzmi znajomo”. Czy masz 
kolejne propozycje związane 
z telewizją?

- Propozycje są, ale nie mogę 
mówić o wszystkim. Na pewno 
„twarz…” otworzyła mnie na tego 
typu projekty, więc wszystko jest 
możliwe. teraz skupiony jestem na 
koncertach, na swojej trasie, ale wy-
stąpię też podczas kilku koncertów 
telewizyjnych, które będą transmi-
towane, więc będzie mogła mnie 
zobaczyć ogólnopolska publicz-
ność. 

Jakie są Twoje muzyczne marze-
nia?

- chciałbym wystąpić na dużym 
stadionie wypełnionym po brzegi 
publicznością, która przyszła na 
ten stadion dla mnie. Na stadio-
nie z wielką sceną i oprawą, jaką 
można zobaczyć na koncertach 
justina Bibera czy shawna Men-
desa. wiem, że jestem na początku 
swojej kariery i przede mną jest 
jeszcze długa droga, ale marzy mi 
się taki koncert. Marzenia czasem 
się spełniają (śmiech). Może kiedyś 
mi się coś takiego przydarzy. 
schodząc na ziemię, chcę dalej 
śpiewać, występować dla ludzi, na-
grywać przebojowe piosenki. Mam 
nadzieję, że moja debiutancka płyta 
zostanie dobrze przyjęta przez 
słuchaczy i krytykę.

Kiedy się ona ukaże i jaka będzie?

- szczegółów zdradzić nie mogę. 
wciąż nad nią pracujemy. Mogę 
jedynie powiedzieć, że ukaże się 
jesienią tego roku. jak już się 
pojawi, to serdecznie zapraszam do 
jej nabycia i słuchania. Będzie mi 
bardzo miło.

Jakie są Twoje wrażenia po kon-
cercie w Dopiewie?

- Było fantastycznie. Bardzo dobrze 
nam się grało. Publiczność śpiewała 
ze mną praktycznie wszystkie pio-
senki. Pytałem chłopaków z zespołu 
jak zeszliśmy ze sceny o wrażenia 
i mówili, że była petarda. Miło nam, 
że mogliśmy wystąpić w Dopie-
wie. ruszamy w trasę, przed nami 
kolejne koncerty, na które z całego 
serca zapraszam tych wszystkich, 
którym będzie po drodze. waka-
cje to okres podróżowania, więc 
może z niektórymi uczestnikami 
koncertu w Dopiewie i czytelnikami 
„Naszego Głosu Poznańskiego” 
się podczas tej trasy spotkamy. Do 
usłyszenia i do zobaczenia!
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rozmowa z oskarem cymsem, który 17 czerwca wystąpił z zespołem podczas Dni Gminy Dopiewo, pod 
Poznaniem 

Marzenia się spełniają

Adam  
Mendrala
kontakt@naszglospoznanski.pl
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Robisz coś oprócz jeżdżenia 
na dwóch kółkach? Na Twoim 
Instagramie widzimy żużel, mo-
tocross, rower. 

- Nie robię nic więcej (śmiech). 
Moje życie jest podporządkowane 
pod żużel. skupiam się na tym 
w 100% i staram się poświęcać 
temu cały swój czas. robię wszyst-
ko, co mogłoby mi pomóc na torze 
w lepszym punktowaniu. 

Swoją przygodę ze sportem 
zacząłeś od motocrossu?

- Nie, od żużla zacząłem. Najpierw 
był miniżużel. Na motocrossie 
jeżdżę głównie zimą, gdy nie można 
jeździć na żużlu. to wtedy objeż-
dżam się. 

Pochodzisz z Tarnowa Podgór-
nego, oficjalnie jesteś wycho-
wankiem Unii Leszno, a swoją 
żużlową karierę rozpoczynasz na 
Golęcinie. Jak to się stało?

- trochę się nie dogadałem w Lesz-
nie. roman jankowski tak napraw-
dę nauczył mnie jeździć. Mam same 

dobre wspomnienia z nim. Unia 
Leszno zaproponowała mi, czy 
nie chciałbym pójść do Poznania 
na wypożyczenie. zgodziłem się 
z czego jestem zadowolony.

A jak Ci się jeździ na Golęcinie?

- Bardzo dobrze. w tamtym roku 
miałem małe problemy, ale już jest 
coraz lepiej. Musiałem po prostu 
trochę tutaj pojeździć, żeby się 
odnaleźć.  

Wolisz mecze domowe czy 
wyjazdy, bo średnia biegowa 
wskazuje, że lepiej punktujesz na 
wyjazdach?

- tak, muszę się jeszcze przyzwy-
czaić do tego toru. trochę jeszcze 
za szybko składam się w łuki, ale 
pracuję nad tym.

A jak reagujesz na krytykę, 
juniorów InvestHouse Plus PSŻ 
Poznań, która się pojawia? 

- Nie zwracam zbytnio na to uwagi. 
Nie czytam, nie słucham. Nawet 
jak coś usłyszę to staram się nie 

brać tego do siebie. skupiam się na 
swojej robocie. 

Nie pomogło Ci chyba również to, 
że nieoczekiwanie zostałeś lide-
rem formacji juniorskiej. Teraz 
przyjście Oskara Hurysza ułatwi 
Ci trochę życie?

- Przyjście oskara trochę mi pomo-
gło. Na pewno jest lepiej i oby tak 
było już do końca sezonu. Musimy 
się w końcu utrzymać. 

Jak oceniasz ten sezon w Twoim 
wykonaniu?

- jest dobrze. Popełniam jeszcze 
trochę błędów. Mam jeszcze wiele 
rzeczy nad którymi chciałbym po-
pracować i poprawić. 

Po DMPJ mówiłeś, że jeszcze pra-
cujesz nad swoją sylwetką, co jest 
do poprawy w Twoim ułożeniu się 
na motocyklu?

- Pracuję nad lewą nogą. Muszę ją 
przystawiać do bocznej pokrywy 
osłony sprzęgła i jeszcze mam pro-
blem z wejściem w łuk. staram się 
jeszcze przedłużać proste i jechać 
bardziej z „bioderka”. 

Oglądając twoje biegi można 
jeszcze odnieść wrażenie, że zbyt 
łatwo oddajesz pozycje. Było kilka 
takich biegów, które mogły się 
lepiej dla Ciebie zakończyć.

- w meczu z Bydgoszczą zepsu-
łem jeden bieg. to są moje błędy 
indywidualne, które muszę jeszcze 
wyeliminować. Nie są to kwestie 
sprzętowe. 

Jak układała Ci się współpraca 
z Tomaszem Bajerskim? Wiemy, 

że pomógł Ci znaleźć nowego 
mechanika i pomagał Ci ze 
sprzętem.

- silnik mi załatwił, a mechanika 
mam od kacpra Gomólskiego. 
Można tak powiedzieć, że dzieli-
my się nim. Bardzo ceniłem sobie 
z nim współpracę. 

Przyjście Adama Skórnickiego 
to też inne spojrzenie na żużel, 
które pozwala zauważyć Ci inne 
błędy w swojej jeździe? 

- z pewnością. Daje mi mnóstwo 
wskazówek jak poprawić, co zrobić, 
jak pojechać. Dużo mi też pomaga 
w wyeliminowaniu błędu z lewą 
nogą. Bardzo mocno do serca biorę 
sobie jego wskazówki. Doradza 
mi bardzo. Bardziej praktyczniej 
niż było to w przypadku tomasza 
Bajerskiego. 

Rozmawiał Kacper Kozłowski

rozmowa z kacprem teską, najmłodszym członkiem kadry investHousePlus PsŻ Poznań, który pierwsze 
żużlowe szlify zbierał w barwach Unii Leszno pod okiem trenera Romana Jankowskiego

Życie podporządkowane pod żużel

rekLaMa
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cała rozmowa do przeczytania na 
naszglospoznanski.pl
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